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Aan de leden van de Gemeenteraad, 

 
Voorliggend deel 1 bevat de beantwoording van de technische vragen Begroting 2025, die fracties 
voor de afgesproken deadline van 8 oktober 12:00 uur per e-mail via de griffie aan het college 
hebben voorgelegd. De beantwoording van de na de deadline ontvangen technische vragen volgt zo 
spoedig mogelijk in deel 2 en 3.  
 
 

 

Burgemeester en Wethouders van Maastricht, 

 

De Secretaris,                      De Burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

 

G.J.C. Kusters W.A.G. Hillenaar 
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3 Fractie: D66  
  

Vraagnummer: 3.1 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Wat is het totale budget dat is toegewezen aan programma 2, en hoe is dit budget in 
vergelijking met de uitgaven van voorgaande jaren? 
 

Antwoord: Op pagina 25 van de Begroting is te lezen dat voor programma 2 een totaalbedrag van  
€ 45.473.000 aan kosten en € 6.270.000 aan baten is geraamd voor 2025. De bedragen 
conform de rekening 2023 en de primitieve en gewijzigde begroting zijn in dezelfde tabel 
op deze pagina opgenomen. 
 

Vraagnummer: 3.2 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Welke specifieke infrastructuurprojecten zijn gepland binnen programma 2 en wat zijn 
de bijbehorende kostenramingen? 
 

Antwoord: De voorbereidingen om te komen tot een definitieve planning zijn nog gaande. Er wordt 
nu gewerkt aan een integraal overzicht waarin ook andere disciplines worden 
meegenomen. Per project zal dan ook een specifieke kostenraming worden opgesteld. 

  

Vraagnummer: 3.3 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Hoe worden de financiële middelen verdeeld tussen verschillende modaliteiten van 
vervoer (bijvoorbeeld fiets, openbaar vervoer, auto) binnen programma 2? 
 

Antwoord: Hier zit geen vaste verdeling tussen. De verdeling is een gevolg van de mogelijkheden en 
(koppel)kansen die er in het desbetreffende jaar zijn, waarbij vaak de projecten een 
positieve invloed hebben op meerdere modaliteiten. 

  

Vraagnummer: 3.4 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Programma 2. Wat zijn de verwachte kosten en baten van de implementatie van 
duurzame vervoersinitiatieven in medewerkers 
 

Antwoord: Alle financiële middelen in programma 2 zijn ten bate van de implementatie van 
duurzame vervoersinitiatieven. Een overzicht van de kosten en baten is opgenomen in 
de financiële paragraaf van programma 2. 

  

Vraagnummer: 3.5 

Pagina:  16 - 25 

Vraag: Welke maatregelen zijn opgenomen in programma 2 om de verkeersveiligheid te 
bevorderen, en welke kosten zijn hieraan toegewezen? 
 

Antwoord: Alle beschikbare middelen in het mobiliteitsprogramma met een financiële omvang van 
€ 1.590.000 zijn ook ten bate van verkeersveiligheid. Daarnaast wordt er nog geïnves-
teerd het bevorderen van verkeersveilig gedrag waarvoor € 60.890 beschikbaar is 
(Flankerend verkeersveiligheidsbeleid) en is er een budget beschikbaar van € 106.510 
voor kleine infrastructuur aanpassingen die de verkeersveiligheid verbeteren (Integraal 
overleg verkeer). 

  

Vraagnummer: 3.6 

Pagina:  16 - 25 

Vraag: Hoe worden de effecten van investeringen in openbaar vervoersystemen gemonitord, 
en welke KPI’s zijn vastgesteld in programma 2? 
  

Antwoord: Deze worden gemonitord met de in paragraaf 2.5 opgenomen indicator 'Aandeel van 
het gebruik van OV'. 
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Vraagnummer: 3.7 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: In welke mate zijn in programma 2 samenwerkingsverbanden met regionale en 
nationale instanties gepland, en hoe beïnvloeden deze de begrotingsprognoses? 
 

Antwoord: We werken samen met zowel publieke als private partners binnen het programma Zuid-
Limburg Bereikbaar. Jaarlijks stellen we als gemeente Maastricht hiervoor een vast 
bedrag beschikbaar. De bijdrage van andere partners heeft geen invloed op onze 
begrotingsprognose. 

  

Vraagnummer: 3.8 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Zijn er voorzieningen getroffen in het budget van programma 2 voor de aanpassing van 
de waterhuishouding en riolering in het kader van klimaatadaptatie, en hoe zijn deze 
gefinancierd? 
 

Antwoord: De financiering voor water- en rioleringsprojecten worden gefinancierd vanuit het 
vigerende waterprogramma, vanuit het waterprogramma wordt ook een financiële 
bijdrage gedaan in de klimaatadaptatiestrategie. Het waterprogramma wordt 
gefinancierd vanuit de rioolheffing.  

  

Vraagnummer: 3.9 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Wat zijn de belangrijkste risico’s die voortkomen uit de uitvoering van projecten binnen 
programma 2, en zijn er financiële reserves voorzien voor deze risico’s? 
 

Antwoord: De belangrijkste risico's voor de uitvoering zijn de benodigde doorlooptijd en 
beschikbare financiële middelen en personele capaciteit. Er zijn geen financiële reserves 
voorzien voor het afdekken van deze risico's. Mochten deze zich toch voordoen is het 
noodzakelijk keuzes te maken en te prioriteren. 

  

Vraagnummer: 3.10 

Pagina:  16 – 25 

Vraag: Welke educatieve of voorlichtingsinitiatieven zijn opgenomen in programma 2 om het 
gebruik van duurzame vervoersopties te stimuleren, en wat zijn de verwachte kosten en 
resultaten hiervan? 
 

Antwoord: Het verrichten van educatieve activiteiten of voorlichtingsinitiatieven hebben we 
weggezet binnen het programma Zuid-Limburg Bereikbaar. De actviteiten en resultaten 
zowel inhoudelijk als financieel worden jaarlijks gerapporteerd in jaarrapportages en -
verslagen die te vinden zijn op deze pagina: 
https://www.zuidlimburgbereikbaar.nl/over-zuid-limburg-bereikbaar/rapporten-en-
jaarverslagen. 

  

Vraagnummer: 3.11 

Pagina:  97 

Vraag: Wat is het totale budget dat is toegewezen aan programma 7, en hoe verhoudt dit zich 
tot de begroting van voorgaande jaren? 

 

Antwoord: Dit overzicht is terug te vinden in de programma begroting 2025 op pagina 97.  
 

https://www.zuidlimburgbereikbaar.nl/over-zuid-limburg-bereikbaar/rapporten-en-jaarverslagen.
https://www.zuidlimburgbereikbaar.nl/over-zuid-limburg-bereikbaar/rapporten-en-jaarverslagen.
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Vraagnummer: 3.12 

Pagina:  86 

Vraag: Welke specifieke maatregelen en initiatieven zijn opgenomen in het programma voor 
het verbeteren van de volksgezondheid, en wat is hun verwachte impact op de lokale 
gemeenschap? 
 

Antwoord: Het verbeteren van de volksgezondheid is een complex vraagstuk dat zowel op 
individueel als maatschappelijk niveau wordt aangepakt. Er zijn talloze maatregelen en 
initiatieven binnen Maastricht maar ook regionaal niveau.  
 
Voorbeelden hiervan zijn: Infectieziektebestrijding, seksuele gezondheid, hygiëne en 
inspectie bij kinderdagverblijven, jeugdgezondheidszorg (informeren, advies, vaccinaties 
en gezondheidsonderzoeken), Veilig Thuis (Het tegengaan van huiselijk geweld en 
kindermishandeling), verslavingspreventie (Stichting Mondriaan met programma’s als 
Head up training, interventie Moti-4traject, Helder op school, ect.) stimuleren van 
gezonde voeding op basisscholen (JOGG).  
 
Voorlichtingscampagnes, screenings, vaccinaties en leefstijlinterventies hebben een 
enorme impact op de volksgezondheid. Ze zijn gericht op het voorkomen van ziekten, 
verminderen van zorggebruik, het bevorderen van een gezonde levensstijl en het 
verbeteren van de kwaliteit van leven. 

  

Vraagnummer: 3.13 

Pagina:  97 

Vraag: Hoe worden de financiële middelen binnen programma 7 verdeeld tussen 
gezondheidszorg, preventieve gezondheidsinitiatieven en milieubeheer? 
 

Antwoord: Zoals op pagina 97 te zien is, wordt programma 7 opgedeeld in de taakvelden 
Volksgezondheid, Riolering, Afval, Milieubeheer en Begraafplaatsen en crematoria. 
Volksgezondheid heeft een begroting van € 8,689 miljoen aan lasten in 2025. € 2,313 
miljoen daarvan is begroot voor preventieprogramma's. De rest voor gezondheidszorg.  
Taakveld milieubeheer heeft, zoals is te zien op pagina 97, € 11,034 miljoen aan lasten 
begroot, en € 9,066 aan baten.  

  

Vraagnummer: 3.14 

Pagina:  85 - 97 

Vraag: Wat zijn de belangrijkste indicatoren voor succes die zijn vastgesteld voor de projecten 
binnen programma 7, en hoe worden deze gemonitord? 
 

Antwoord: Succesindicatoren voor Volksgezondheid zijn meetbare waarden die de gezondheid van 
de bevolking weergeven en waardoor we de effectiviteit van het gezondheidsbeleid 
kunnen evalueren. Deze kunnen zowel positieve als negatieve ontwikkelingen in kaart 
brengen. Voorbeelden van indicators binnen onze programma’s van volksgezondheid 
zijn onder andere; geestelijke gezondheid (prevalentie van depressie, angststoornissen 
en zelfmoord), vaccinatiegraad, voorkomen van chronische ziekten, etc. Deze 
indicatoren worden verzameld via enquêtes, registratie, vitaliteitsstatistieken en 
vervolgens geëvalueerd en gemonitord door diverse externe partners zoals de GGD, 
RIVM en het CBS. 
 
Taakveld 7.3 Afval. De raad heeft recent, op 27 februari 2024, het Regionaal 
Beleidskader Afval en Grondstoffen vastgesteld. Als beleidsdoelen voor de komende 
periode zijn daarin opgenomen grondstofscheiding van goede kwaliteit en tevredenheid 
van inwoners met het afvalbeleid en de mogelijkheden die ze daarin hebben. Om de 
komende jaren te monitoren of deze doelen worden behaald, zijn in de begroting 2025 
als effectindicatoren opgenomen: de gerealiseerde grondstofscheiding van GFT+e, oud 
papier en karton, glas, textiel, PMD en luiers- en incontinentiemateriaal alsook het 
rapportcijfer van de waardering door inwoners. De cijfers worden verkregen middels 
ingezamelde hoeveelheden en sorteeranalyses als ook inwonersenquêtes. 
 
Taakveld 7.4 Milieubeheer. Met de RIB van 8 april 2024 is de Raad geïnformeerd over de 
stand van zaken van het Uitvoeringsprogramma Energie- en Warmtetransitie 2023-2026. 
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Hierin zijn per inhoudelijke pijler de voorgenomen inspanningen en de beoogde 
resultaten opgenomen. Deze worden tijdens de uitvoering gemonitord en de voortgang 
wordt periodiek opgevolgd in een geactualiseerde RIB. 

  

Vraagnummer: 3.15 

Pagina:  85 - 97 

Vraag: In hoeverre zijn er samenwerkingen met regionale en nationale organisaties opgenomen 
in programma 7? En wat zijn de financiële implicaties daarvan? 
 

Antwoord: Per taakveld wordt er in de begroting aangegeven welke verbonden partij een rol speelt 
in dat specifieke taakveld. In de paragraaf verbonden partijen (pagina 167) is vervolgens 
aangegeven welke bijdrage deze partijen ontvangen van de gemeente.  

  

Vraagnummer: 3.16 

Pagina:  85 – 97 

Vraag: a. Welke innovatieve technologieën of digitale oplossingen worden ingezet in 
programma 7 om de volksgezondheid te verbeteren? 

b. Welke innovatieve technologieën of digitale oplossingen worden ingezet in 
programma 7 om de milieudoelstellingen te realiseren? 

 

Antwoord:          a. Gezondheidszorg is bezig met het ondergaan van een digitale revolutie, waarbij 
innovatieve technologieën en digitale oplossingen steeds meer worden ingezet. We 
faciliteren externe partners (GGD, Mondriaan, etc.) door middel van subsidies. Zij 
maken binnen hun programma’s veelvuldig gebruik van innovatieve technologieën 
en digitale oplossingen zoals; Telegezondheid (videoconsulten, remote patiënt 
monitoring), draagbare technologie (smartwatches, vitaliteitsmeters), kunstmatige 
intelligentie (persoonlijk gezondheidsadvies, stellen van diagnoses), virtual reality 
(trainen van zorgprofessionals). 
 

b. Voor het behalen van milieudoelstellingen worden diverse innovatieve 
technologieën en digitale oplossingen ingezet. Binnen de energietransitie wordt 
bijvoorbeeld sterk ingezet op samenwerking middels energy hubs (via de 
gebiedsgerichte aanpak bedrijventerreinen). Deze hubs zijn zeer innovatief en sterk 
datagedreven. Veel technologieën en oplossingen om de milieudoelen te realiseren 
zijn eveneens gekoppeld aan programma 2, zoals het doorzetten en uitbreiden van 
het aantal locaties met een slimme bandenpomp, het steeds slimmer (intelligenter) 
maken van onze VRI's en bijbehorende systemen. Hiermee zijn wij in staat het 
verkeer beter door de stad te sturen, de wachttijd voor specifieke doelgroepen 
zoals OV, fiets en voetgangers te verminderen, waardoor deze vervoerwijzen 
aantrekkelijker worden. Verder zijn we bezig met het steeds meer ontsluiten van 
mobiliteitsdata zodat we de reiziger beter kunnen informeren wat o.a. zou moeten 
leiden tot minder (zoek)verkeer. Deze maatregelen hebben naast een 
verkeerskundig effect ook een bijdrage aan de milieudoelstellingen.  

  

Vraagnummer: 3.17 

Pagina:  85 – 97 

Vraag: Zijn er specifieke risico's of uitdagingen geïdentificeerd in de uitvoering van programma 
7, en hoe is het budget voorbereid op het omgaan met deze risico's? 
 

Antwoord: Op pagina 144 e.v. van de begroting is de risicoparagraaf terug te vinden. In deze 
paragraaf worden risico’s opgenomen waarvan de financiële consequenties nog niet 
(volledig) in de begroting zijn verwerkt. Uit de ratio weerstandsvermogen blijkt dat we 
‘uitstekend’ in staat zijn om financiële tegenvallers op te vangen. 
Specifiek voor taakveld 7.4 Milieubeheer speelt als risico de transportschaarste op het 
hoogspanningsnetwerk (Netcongestie) in Limburg (risico nr. 20). 

  

Vraagnummer: 3.18 

Pagina:  85 - 97 

Vraag: Wat is het percentage van de begroting dat wordt besteed aan educatieve campagnes 
gericht op gezondheid en milieu, en hoe wordt de effectiviteit hiervan geëvalueerd? 
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Antwoord: Binnen de gemeente Maastricht worden er in samenwerking met externe partners en 
instellingen workshops, interventies en voorlichtingscampagne, ingezet die een 
educatieve grondslag hebben. Bijvoorbeeld inloopvoorzieningen waar trainingen 
worden gegeven, JOGG waarbij ze beogen om gezonde voeding te implementeren op 
basisscholen, educatie omtrent vaccinaties en workshops omtrent seksuele 
straatintimidatie. Deze workshops, interventies en voorlichtingscampagnes worden 
beïnvloed door een groot aantal factoren en bestaan uit meerdere onderdelen, 
waardoor een enkel percentage niet de complexiteit kan weergeven. 
 
Op het gebied van milieueducatie wordt voornamelijk gebruik gemaakt van de inzet van 
het CNME. De bijdrage die de gemeente o.a. hiervoor verstrekt aan het CNME is 
opgenomen op pagina 179 van de begroting. 

  

Vraagnummer: 3.19 

Pagina:  85 - 97 

Vraag: Hoe worden de kosten voor duurzame initiatieven programma 7 verantwoord tegenover 
de voordelen voor de volksgezondheid op lange termijn? 
 

Antwoord: Duurzaamheid en gezondheid zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden. Een gezonde 
planeet is essentieel voor een gezonde bevolking. Dit ligt voor een groot deel bij het 
fysiek domein. Echter steunen we onder volksgezondheid duurzame initiatieven als het 
kiezen voor bewuste voeding, tegengaan van het verspreiden van infectieziekten en het 
aannemen van een gezonde en actieve leefstijl. De kosten voor duurzame initiatieven op 
het gebied van de volksgezondheid zullen een gezondere bevolking faciliteren, waardoor 
toekomstige zorgkosten kunnen worden verminderd. 

  

Vraagnummer: 3.20 

Pagina:  85 - 97 

Vraag: Zijn er specifieke subsidies of externe financieren die programma 7 ondersteunen, en 
hoe worden deze middelen geïntegreerd in de begroting? 
 

Antwoord: De gemeente ontvangt ook in 2025 de BREDE SPUK-regeling. Deze SPUK is voor alle 
gemeenten in werking gesteld om diverse afspraken uit te kunnen voeren. Deze 
afspraken zijn vastgelegd in het Hoofdlijnen Sportakkoord II, het Gezond en Actief Leven 
Akkoord (GALA) en het Preventieakkoord. Een deel van deze middelen zal besteed gaan 
worden in programma 7. Welk deel is nog niet bekend. De financiële begroting van het 
programma GALA wordt later inzichtelijk gemaakt.  
 
We informeren de Raad via een RIB over de voorgenomen inzet waarna vertaling volgt 
binnen de P&C. De werking van de SPUK is zodanig dat alleen gerealiseerde inzet tot aan 
vooraf door het Rijk vastgestelde regels verantwoord mag worden onder deze SPUK. 
Daarmee zullen de baten uit deze SPUK altijd overeenkomen met de lasten die hiervoor 
gemaakt worden en dus baten/lasten neutraal aan een taakveld toegevoegd worden. De 
middelen voor 2025 moet de gemeente nog ontvangen. Tot aan verwerking in de 
begroting staan deze middelen op onze balans. 
 
Tevens ontvangt de gemeente gelden vanuit de SPUK CDOKE (Tijdelijke regeling 
capaciteit decentrale overheden voor klimaat- en energiebeleid), welke worden ingezet 
op taakveld 7.4, alsmede gelden vanuit de SPUK ‘Schone Lucht akkoord’ (SLA) en enkele 
kleinere SPUK’s ten behoeve van het hetzelfde taakveld. Deze middelen worden 
conform de vereisten vanuit de betreffende regelingen ingezet en hierover wordt 
jaarlijks separaat verantwoord middels de SISA (Single information Single audit)-
verantwoording. 

  

Vraagnummer: 3.21 

Pagina:  98 – 108 

Vraag: Wat is het totale budget voor programma 8 in de begroting 2025, en hoe verhoudt dit 
zich tot de begrote en gefinancierde bedragen van voorafgaande jaren? 
 

Antwoord: Dit overzicht is terug te vinden in de programma begroting 2025 op pagina 107. 

  



Beantwoording technische vragen Begroting 2025, deel 1                                                                                                                   12 

Vraagnummer: 3.22 

Pagina:  98 – 108 

Vraag: Welke concrete projecten voor woningbouw zijn opgenomen in programma 8 en wat 
zijn de bijbehorende kostenramingen en tijdslijnen voor deze projecten? 
 

Antwoord: De gemeente bouwt zelf geen woningen. Dit doen projectontwikkelaars en 
woningcorporaties. Er zijn wel stedelijke ontwikkelingsprojecten die soms ook 
woningbouw bevatten (zoals Belvedère). Deze specifieke projecten en budgetten vindt u 
op pagina 108 van de begroting. De exacte aantallen woningen en tijdslijnen voor deze 
projecten zijn onderdeel van de planuitwerking.  

  

Vraagnummer: 3.23 

Pagina:  98 – 108 

Vraag: Hoe wordt het budget in programma 8 verdeeld tussen verschillende categorietypen van 
volkshuisvesting, zoals sociale woningbouw, middenhuur? 
 

Antwoord: Dit wordt niet verdeeld over categorietypen. Zie het antwoord op vraag 3.22. 

  

Vraagnummer: 3.24 

Pagina:  98 – 108 

Vraag: Welke specifieke beleidsinitiatieven worden in programma 8 gefinancierd ter 
bevordering van duurzame bouwpraktijken en circulaire economie? 
 

Antwoord: Er worden geen specifieke beleidsinitiatieven ter bevordering van duurzame 
bouwpraktijken en circulaire economie in programma 8 gefinancierd. Zie het antwoord 
op vraag 3.22. Dit vindt wel plaats in de circulaire economie/ economische samen- 
werking Zuid-Limburg in programma 3 en het Uitvoeringsprogramma Energie- en 
warmtetransitie in programma 7 (gemeente Parkstad staat hiervoor aan de lat). In het 
Uitvoeringsprogramma Energie- en warmtetransitie wordt, bijvoorbeeld bij de 
advisering aan bezoekers van het klimaathuis, gewezen op duurzame (isolatie)ma-
terialen. 

  

Vraagnummer: 3.25 

Pagina:  98 – 108 

Vraag: Wat zijn in programma 8 de criteria voor de selectie van gebieden voor stedelijke 
vernieuwing, en hoe zijn de financiële middelen hiervoor verantwoord in de begroting? 
 

Antwoord: Er wordt gewerkt met de ‘Veerkrachtige wijkbenadering', waarmee concreet is gestart in 
Nazareth en Pottenberg. Dit op basis van het huidige coalitieakkoord. 
Omdat hierbij zo veel als mogelijk wordt ingezet op een integrale benadering voor het 
verbeteren van de wijk worden de financiële middelen uit verschillende taakvelden 
geput (bijvoorbeeld 2.1 t.b.v. verbetering van de fysieke infrastructuur/openbare 
ruimte, groen vanuit taakveld 7.5 en verhoging van de sociale levensstandaard vanuit 
diverse taakvelden uit het domein Sociaal).  

  

Vraagnummer: 3.26 

Pagina:  98 - 108 

Vraag: Hoe worden de sociale en economische impact van stedelijke vernieuwingsprojecten 
gemeten en gemonitord, en welke KPI’s zijn daarvoor vastgesteld? 
 

Antwoord: Alle stedelijke vernieuwingsprojecten worden verantwoord in de Meerjaren Prognose 
Grond- en Vastgoedexploitaties (MPGV). De MPGV wordt jaarlijks aan de Raad gepre-
senteerd. Het doel van de MPGV is om op basis van een periodieke risico-inventarisatie 
een actueel overzicht te verschaffen van alle grond- en vastgoedexploitaties. 
Doelen en bijbehorende monitoring worden per project bepaald en bijgehouden. 

  

Vraagnummer: 3.27 

Pagina:  98 – 108 
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Vraag: Wat is in programma 8 de rol van publiek-private samenwerkingen in de uitvoering van 
volkshuisvesting en stedelijke vernieuwing, en hoe worden deze gefinancierd in de 
begroting? 
 

Antwoord: In de klassieke vorm van Publiek-Private Samenwerkingen (PPS), wordt samen met één 
of meerdere private partijen een gezamenlijke entiteit opgericht om een 
gebiedsontwikkeling te realiseren. In het verleden hadden we dergelijke PPS-en voor 
bijvoorbeeld Ceramique, De Geusselt, De Dousberg, Herontwikkeling Malberg en bij de 
WOM Belvédère. Al deze PPS-en zijn inmiddels opgeheven. Alleen de WOM Belvédère 
bestaat nog, zij het dat dit sinds het uittreden van de private partijen (ING en BPF 
Bouwinvest), niet meer kwalificeert als een PPS nu de gemeente de enig overgebleven 
partij hierin is. 
 
In bredere context staat in de Kadernota Grond- en Vastgoedbeleid opgenomen hoe de 
gemeente tot een samenwerkende rol komt: De gemeente kiest ervoor om het wel of 
niet opteren voor een samenwerkende grondproductierol (bijv. bij publiek-private 
samenwerking), en in het verlengde daarvan de specifieke vorm van samenwerking, 
afhankelijk te laten zijn van de betreffende omstandigheden bij de betreffende 
locatieontwikkeling bijv. voor woningbouw in het kader van de uitvoering 
volkshuisvesting en stedelijke vernieuwing (Gemeentelijke kadernota grond- en 
vastgoedbeleid Maastricht 2022, pag. 29 e.v.).    
 
Per locatie kunnen immers de verhoudingen in grondposities verschillen en kunnen ook 
de eventueel benodigde planologische wijzigingen en de financiële (fiscale) aspecten 
verschillend van impact zijn. Afhankelijk van de eigendomsuitgangspositie van de 
gemeente (situationeel grondbeleid) kiest deze voor een faciliterende rol en beperkt 
zich daarbij tot wettelijk verplicht kostenverhaal voor ambtelijke inzet en het treffen van 
voorzieningen van openbaar nut (bijv. aanleg van wegen) zonder verkoop van 
bouwgronden, dan wel voor een actieve locatieontwikkeling waarbij deze zelf de 
gronden bouwrijp maakt (gemeentelijke grondexploitatie) en verkoopt aan bouwende 
marktpartijen. Zo zijn er ook diverse mengvormen denkbaar.  
 
Qua financiering in de begroting wordt bij gemeentelijke grondexploitaties altijd het 
bijbehorend financieel kader (exploitatieopzet) eerst aan de gemeenteraad ter 
vaststelling voorgelegd. In de exploitatieopzet wordt dan voorgelegd om financiële 
middelen beschikbaar te stellen om te investeren in het bouwrijp maken van de 
bouwgronden enerzijds en staan daar de geprognotiseerde opbrengsten van de te 
verkopen gronden aan bouwende partijen tegenover. 

  

Vraagnummer: 3.28 

Pagina:  98 - 108 

Vraag: Zijn er specifieke voorzieningen in de begroting voor het verbeteren van de 
infrastructuur rondom nieuwbouwprojecten (zoals wegen, water, en 
groenvoorzieningen), en zo ja, hoe zijn deze kosten geraamd? 
 

Antwoord: Voor de kosten van de infrastructuur worden binnen het plangebied vaak specifieke 
afspraken gemaakt (al dan niet binnen een anterieure overeenkomst). Voor de 
aansluiting op de bestaande infra wordt, indien daar een noodzaak voor is, 
meegekoppeld vanuit het NIBOR en/of waterprogramma.  

  

Vraagnummer: 3.29 

Pagina:  98 - 108 

Vraag: Welke maatregelen zijn opgenomen om de toegankelijkheid en inclusiviteit binnen de 
volkshuisvesting te waarborgen, en wat zijn de bijbehorende kosten? 
 

Antwoord: De gemeente Maastricht voert de Wet Goed Verhuurderschap uit. Deze wet ziet toe op 
een aantal zaken die de inclusiviteit en toegankelijkheid van de woningmarkt 
bevorderen borgen. 
Zo moeten verhuurders een huurcontract aanbieden in de taal die de huurder machtig 
is, schriftelijke informatie over (huur)rechten en plichten verstrekken en mogen zij niet 
discrimineren bij het selecteren van de huurder van hun woning.  
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De kosten voor de uitvoering van de Wet Goed Verhuurderschap (circa € 150.000,- in 
2024) kunnen we dekken uit de middelen die het Rijk ons hiervoor heeft gegeven.  
Hiervoor wordt een extern Meldpunt ingehuurd en is er intern een fulltime medewerker 
aangenomen die meldingen van huurders in behandeling neemt. 

  

Vraagnummer: 3.30 

Pagina:  98 – 108 

Vraag: Zijn er risico’s geïdentificeerd die het succes van de projecten binnen programma 8 
kunnen beïnvloeden, en hoe zijn financiële reserves en mitigatiestrategieën hiervoor 
vastgelegd in de begroting? 
 

Antwoord: Op pagina 144 e.v. van de begroting is de risico paragraaf terug te vinden. In deze 
paragraaf worden risico’s opgenomen waarvan de financiële consequenties nog niet 
(volledig) in de begroting zijn verwerkt. Uit de ratio weerstandsvermogen blijkt dat we 
‘uitstekend’ in staat zijn om financiële tegenvallers op te vangen. In deze paragraaf zijn 
ook enkele risico's opgenomen die betrekking hebben op programma 8, bijvoorbeeld 
grondexploitaties. 

 

7 Fractie: VVD 
  

Vraagnummer: 7.1 

Pagina:  17 

Vraag: De Waardering van de inwoners over het schoonhouden van de openbare ruimte in de 
eigen buurt neemt af (van 6,6 tot 6,1). Kan uw college deze ontwikkeling duiden? 
 

Antwoord: Deze ontwikkeling kunnen wij niet direct duiden. Het schoonhouden van de openbare 
ruimte wordt uitgevoerd op beeldkwaliteit B (binnen de zogenaamde singels) en C 
(overige wijken). Uit de monitoring is gebleken dat aan deze norm is voldaan.  
 
De maatschappelijke beleving van het schoonhouden van de openbare ruimte heeft 
vooral te maken met de subjectieve beleving die burgers hebben over de gewenste 
beeldkwaliteit. Dit gaat vaak verder dan alleen het schoonhouden van de openbare 
ruimte maar heeft ook betrekking op de algehele beleving van de openbare ruimte.  
 
In het Beleidskader "afval en grondstoffen" is als doelstelling opgenomen dat de 
overlast van afval in de openbare ruimte sterk is afgenomen in 2030.  Daarnaast staat 
gepland (een deel van de) prullenbakken vanaf 2025 te vervangen, waarvoor in 
november 2024 een voorstel bij u wordt voorgelegd. Deze maatregelen dragen bij aan 
een betere beeldkwaliteit en een hogere subjectieve beleving van het schoonhouden 
van de openbare ruimte. 

  

Vraagnummer: 7.2 

Pagina:  17 

Vraag: De waardering van de inwoners over het onderhoud van de wegen, paden en pleintjes 
in de eigen buurt neemt af (van 6,5 tot 6,2). Kan uw college deze ontwikkeling duiden?  
 

Antwoord: Deze ontwikkeling is niet direct te duiden. In dit kader is het van belang om te melden 
dat in 2023 de NIBOR 2024-2028 is vastgesteld. Op basis daarvan is het beheerplan 
verhardingen 2024-2028 uitgewerkt en vastgesteld. Daarin zijn onderstaande minimale 
eisen vastgesteld:  
- Kwaliteitsniveau B voor de hoofdwegen en de wegen binnen de zogenaamde singels.  
- Kwaliteitsniveau C voor de overige wegen.  
 
In de NIBOR 2024-2028 zijn er financiële middelen in de meerjarige begroting 
opgenomen o.a. voor het verrichten van onderhoud aan de verhardingen. Daarvoor 
worden herstelmaatregelen uitgevoerd zoals het herstraten van klinkerverhardingen en 
trottoirs alsmede het vervangen van deklagen. De uitvoering hiervan is medio 2024 
ingang gezet en zal een aantal jaren in beslag nemen. De verwachting is dan ook dat de 
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waardering van de inwoners over het onderhoud aan de verhardingen komende jaren 
zal toenemen. 

  

Vraagnummer: 7.3 

Pagina:   

Vraag: “2.M1 We werken verder aan het slechten van nog resterende oost-west-barrières, zoals 
het spoor, denk aan de ambities rondom de stationsomgeving. Hiervoor 
gaan we actief lobbyen richting het Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en 
Transport (Mirt) van de rijksoverheid, in samenhang met de omvorming van 
Maastricht tot doorreisstation.”  
 
Op welke concrete resultaten wordt met betrekking tod dit doel specifiek in 2025 
ingezet? Zou uw college inzage kunnen verschaffen? 
 

Antwoord: Op basis van afspraken in het MIRT van 2022 en 2023 heeft ProRail in opdracht van Rijk, 
provincie Limburg en gemeente Maastricht onderzoek gedaan naar oplossingen voor 
het zogenaamde transferknelpunt in de passerelle van station Maastricht. De regionale 
partijen zien de aanpak van de passerelle gecombineerd met een aantrekkelijke 
interwijk voetganger- en fietsverbinding. Het onderzoek van ProRail moet uitwijzen hoe 
een dergelijke oplossing eruit ziet en wat de kosten zijn. Dit onderzoek is naar 
verwachting op korte termijn gereed en de basis voor afspraken over eventuele 
vervolgstappen. 
  
In 2025 zal een gebiedsvisie voor het stationsgebied (ruim gedefinieerd) worden 
opgeleverd. Deze gebiedsvisie zal de gewenste ontwikkeling van het stationsgebied 
richting 2050 beschrijven en verbeelden. Vertrekpunt vormt de door uw raad 
vastgestelde Ambitienota ‘Over het Spoor’ uit 2019 en het Ambitiedocument ‘Limburg 
Centraal’ uit 2024. 
  
De gebiedsvisie zal samen met een businesscase en een met 6 Limburgse intercity-
steden afgestemde verstedelijkingsstrategie een concretiseringslag zijn van ‘Limburg 
Centraal’ en de basis vormen voor gesprekken met het Rijk.  

  

Vraagnummer: 7.4 

Pagina:  17 

Vraag: “In overleg met ondernemers en bewoners verkennen we of aanloopstraten in de 
binnenstad om te vormen zijn tot fietsstraten waar de auto te gast is.”  
 
Is uw college ook nog voornemens om de maximumsnelheid op bepaalde punten 
binnen de bebouwde kom te verlagen? Zo ja, welke argumenten liggen hieraan ten 
grondslag en om welke locaties gaat het? Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord: Momenteel werken we aan de lokale doorvertaling van het landelijk opgestelde 
afwegingschema met welke wegen omgezet kunnen worden naar 30 km/uur. Hiermee 
geven we tevens invulling aan de door de raad aangenomen motie. Zodra deze 
uitwerking gereed is zullen die we ook delen met de raad. 

  

Vraagnummer: 7.5 

Pagina:  18 

Vraag: “we breiden het aantal laadvoorzieningen, (deel)mobiliteitshubs en logistieke hubs uit.”  
 
In hoeverre is dit streven realistisch gelet op de huidige problematiek omtrent 
netcongestie? Heeft uw college reeds zicht op welke concrete acties er in 2025 door 
toedoen van netcongestie geen doorgang kunnen vinden? 
 

Antwoord: Met de huidige problematiek rondom netcongestie vraagt uitbreiding van laadinfra-
structuur extra aandacht en creativiteit. Bij de uitbreidingen met reguliere laadpalen 
(met relatief laag vermogen) verwachten wij geen problemen. Deze laadpalen worden 
aangelegd op een kleinverbruiker aansluiting op het LS-net en hier is vooralsnog geen 
sprake van netcongestie. Enexis berekent vooraf per locatie steeds of er voldoende 
netcapaciteit is voor een extra laadpaal. 
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De aanleg van snelladers (met hoog vermogen) of grote aantallen reguliere laders op 1 
locatie (zoals bij logistieke bedrijven) vraagt wel extra aandacht. Een veel gehanteerde 
oplossing is gebruik maken van eigen zonnepanelen, gecombineerd met een 
batterijbuffer om toch voldoende vermogen te hebben op de gewenste tijdstippen, 
zonder het net extra te belasten. Daarnaast zijn er nieuwe contractvormen met de 
netbeheerder mogelijk en zien we dat bedrijven gebruik gaan maken van elkaars 
restcapaciteit of van elkaars laadinfrastructuur. Voor publieke snelladers wordt ook 
vaak gebruik gemaakt van batterij-gekoppelde laadsystemen die op de bestaande 
netaansluiting kunnen worden ingezet. 
 
Vooralsnog voorzien wij op het gebied van elektrische mobiliteit geen acties die in 2025 
geen doorgang kunnen vinden door toedoen van netcongestie. Wel beschouwen we de 
problematiek van netcongestie als een risico voor meerdere ontwikkelingen in de stad 
(en landelijk). Daarom hebben wij de samenwerking met Enexis geïntensiveerd, met als 
doel de noodzakelijke netverzwaringen zo goed mogelijk te faciliteren. 

  

Vraagnummer: 7.6 

Pagina:  18 

Vraag: In welke mate voldoet de gemeentelijke buitenruimte op dit moment aan de wettelijke 
voorschriften die gelden op het gebied van toegankelijkheid (voor mensen met een 
beperking)?  
Is uw college voornemens dit in 2025 in kaart te brengen door gespecialiseerde 
organisaties een ervaringsdeskundigen? 
 

Antwoord: In het VN-verdrag voor rechten van mensen met een beperking (ook wel VN Verdrag 
Handicap genoemd) staat dat personen met een beperking toegang moeten hebben tot 
de fysieke omgeving en tot vervoer in zowel stedelijke als landelijke gebieden. Voor de 
openbare ruimte geldt dat de Algemene wet gelijke behandeling en artikel 1 van de 
Grondwet vragen om gelijke toegankelijkheid voor iedereen van toepassing zijn.  
 
Zo ver bij ons bekend zijn er geen wetten die specifieke maatregelen voorschrijven. Het 
CROW heeft richtlijnen die gehanteerd kunnen worden bij de inrichting van de 
openbare ruimte, dit zijn richtlijnen en geen wettelijke verplichtingen. Maastricht is een 
historisch gegroeide stad, de toegankelijkheid is daardoor zeker niet overal optimaal. 
We kunnen hier geen maat aan koppelen.  
 
Zowel periodiek als op projectbasis zitten we frequent om tafel met de leden van de 
Stichting Samen Onbeperkt of vraag- of knelpunten te bespreken. 

  

Vraagnummer: 7.7 

Pagina:  24 

Vraag: “onderzoek naar een betere en snellere openbaar vervoersverbinding (intercity) tussen 
Maastricht, Heerlen en Sittard-Geleen, met meer en latere vertrektijden.”  
 
Hoe realistisch is deze ambitie gelet op het personeelstekort bij Arriva en de NS en gelet 
op het achterblijvende aantal reizigers sinds de coronapandemie?  
 

Antwoord: De verwachting is dat op korte termijn deze ambitie niet te realiseren, zowel vanwege 
het achterblijvend aantal reizigers als het personeelstekort. In het Spoors Ontwikkel-
perspectief wordt gekeken naar de (middel-)lange termijn. Welke maatregelen en 
welke partijen dragen bij aan het mogelijk maken van de gestelde ambitie in de 
toekomst. Dit perspectief is begin 2025 gereed. 

  

Vraagnummer: 7.8 

Pagina:  86 

Vraag: Het percentage Maastrichtenaren dat hun eigen gezondheid beoordeelt als (zeer) goed 
neemt af (van 77% naar 70%). Zou uw college deze ontwikkeling kunnen duiden?  
 

Antwoord: Er kunnen verschillende oorzaken zijn die een daling, van het percentage 
Maastrichtenaren die hun gezondheid als (zeer) goed beoordelen, verklaren.  
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Mogelijke objectieve factoren zijn: (1) Vergrijzing, doordat mensen ouder worden 
neemt het risico op gezondheidsklachten toe, (2) Pandemieën en epidemieën, het 
uitbreken van grootschalige infectieziektes kunnen gezondheidsklachten geven op de 
langere termijn, (3) omgevingsfactoren zoals luchtvervuiling kan een nadelige invloed 
hebben op de ervaren gezondheid.  
 
Er zijn ook mogelijke subjectieve factoren te noemen zoals: Verhoogde bewustwording, 
invloed van social media, hogere verwachtingen, toename psychische problematiek. 

  

Vraagnummer: 7.9 

Pagina:  89 

Vraag: In welke mate verwacht uw college in de komende jaren hogere kosten voor de aanleg 
van rioleringen door een toename van materiaal kosten, het niet meer mogen 
toepassen van bepaalde materialen en aangescherpte veiligheidseisen? 
 

Antwoord: Het is niet duidelijke materialen vandaag de dag niet meer toegepast mogen worden. 
Ook nu wordt gewerkt conform de wettige veiligheidsvereisten, het is niet duidelijk 
waar deze aanscherping betrekking op heeft. Indien er hogere kosten zijn dan voorzien 
dan wordt dit vooralsnog opgevangen binnen het huidige, vigerende waterprogramma.  

  

Vraagnummer: 7.10 

Pagina:  99 

Vraag: “We onderzoeken of er welstandsluwere of welstandsvrije zones in de stad kunnen 
komen.”  
 
Welke concrete acties is uw college voornemens te onderzoeken teneinde de regeldruk 
te verlagen? 
 

Antwoord: We onderzoeken een heldere en logische indeling van het welstandsniveau per gebied 
(hoog, gemiddeld en laag). En we onderzoeken de mogelijkheid van uitbreiding van het 
aantal sneltoetscriteria bijvoorbeeld voor duurzaamheidsmaatregelen zoals: 
− Wijzigingen in de gevel ten gevolge van isolatie op de buitengevel; 
− Wijzigingen aan het dak ten gevolge van toevoeging van zonnepanelen; 
− Ophoging van daken ten behoeve van dakisolatie; 
− Wijzigingen door bouwwerken geen gebouw zijnde zoals zonnepanelen, 

warmtecollectoren, luchtwarmtepompen, airco’s, windturbines etc. 
 
Op deze wijze willen wij het gevoel van regeldruk verlagen door een transparantere 
procedure en heldere communicatie, maar ook door sneltoetscriteria een groot aantal 
procedures versnellen en versimpelen, en het aantal zaken dat aan de grote commissie 
wordt voorgelegd verlagen. 

  

Vraagnummer: 7.11 

Pagina:  105 

Vraag: De begroting maakt geen melding van de startersregeling.  
Welke concrete acties is uw college voornemens in 2025 te verrichten in het kader van 
het faciliteren van starters op de Maastrichtse woningmarkt? Acht uw college de reeds 
bestaande regeling voor Maastricht toereikend, gelet op de gemiddelde woningwaarde 
van een starterswoning in Maastricht? 
 

Antwoord: We zijn voornemens om het beschikbare budget van de starterslening te blijven 
monitoren. De bestedingsruimte is circa €1.300.000,- (dit is minus reserveringen van 
leningen die in optie zijn en inclusief de resterende de gelden die de Provincie heeft 
gereserveerd). Dit zijn ongeveer 50 leningen (gemiddeld € 25.000,- per lening), waarbij 
er nu gemiddeld 3 leningen per maand worden aangevraagd. In theorie zou er dus 
budget moeten zijn voor de komende 15 maanden (dus voor 2024 en 2025). Maar naar 
verwachting is het budget dus rond eind 2025 op (tenzij er veel wordt afgelost op reeds 
uitstaande leningen) en is het aannemelijk dat in 2025 additionele gelden worden 
gereserveerd om de gelden in de bestaande regeling aan te vullen. 
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Andere concrete acties om starters te ondersteunen in 2025 zijn meer gericht op de 
algemene uitbreiding van het woningaanbod door het faciliteren van woningbouw-
projecten door vergunningverlening, versnelling van procedures door versnellingstafels 
en strategische grondaankopen zoals Trega Zinkwit. Een nieuwe woning zorgt namelijk 
voor een ‘verhuistrein’. Bijvoorbeeld een senior die doorstroomt en een gezinswoning 
achterlaat waar een gezin naar toe verhuist die een starterswoning achterlaat. Met 
name dergelijke ‘lange verhuistreinen’ zijn ons doel – omdat deze meerdere huishou-
dens van een passende woning voorzien. Daarnaast sturen we in de nieuwbouw op het 
toevoegen van betaalbare koopwoningen. 

  

Vraagnummer: 7.12 

Pagina:  101 

Vraag: “Een van onze grootste gebiedsopgaven is de doorontwikkeling van de Campus 
Randwyck, ook wel de Maastricht Health Campus genoemd.” 
 
Zou uw college de huidige stand van zake kunnen geven m.b.t. de ontwikkeling van de 
derde incubator? 
 

Antwoord: Het afgelopen jaar hebben de campuspartners onderzoek gedaan naar het programma, 
de locatie en de financiering van deze nieuw te realiseren centrale campusfaciliteit. Zij 
zijn daarbij tot de conclusie gekomen dat er vanwege de netcongestie binnen afzien-
bare termijn geen stroomaansluiting voor nieuwbouw verkregen kan worden. Derhalve 
is de focus verlegd naar het realiseren van een incubator (startende bedrijven) dan wel 
een accelerator (voor doorgroeiende bedrijven) in een bestaand gebouw, bij voorkeur 
op een locatie waar met andere organisaties het beoogde programma en synergie kan 
worden gerealiseerd.  
 
Belangrijk aspect in de zoektocht naar een geschikte locatie is de beschikbare 
energievoorziening om een incubator of accelerator te faciliteren. Zodra we de 
mogelijkheden hiervoor meer concreet hebben zullen wij de raad daarover informeren. 

  

Vraagnummer: 7.13 

Pagina:  101 

Vraag: “Een van onze grootste gebiedsopgaven is de doorontwikkeling van de Campus 
Randwyck, ook wel de Maastricht Health Campus genoemd. Hier moet tegelijkertijd 
de inmiddels belangrijkste economische motor van de stad kunnen doorgroeien en ook 
een aantrekkelijk en betaalbaar woon- en verblijfklimaat worden gecreëerd. 
Voor de huidige bewoners van Randwyck, maar ook om voldoende studentenwoningen 
te bouwen om de verwachte groei op te vangen.” 
 
Verwacht uw college mutaties in het aantal te bouwen studentenwoningen n.a.v. de 
huidige koers van het nieuwe kabinet? 
 

Antwoord: Ja, dat verwachten wij op de langere termijn wel. De mate waarin is nog lang niet zeker. 
Dat is afhankelijk van de verdere uitwerking van de maatregelen en de wijze waarop 
het regionale maatwerk zal worden ingevuld. Daarnaast is deze ontwikkeling afhankelijk 
van meerdere ontwikkelingen. Denk aan de evt. komst van de Einsteintelescoop en het 
starten van nieuwe opleidingen bij de universiteit. Vooralsnog blijft de woonprogram-
mering studentenhuisvesting 2026-2030 gehandhaafd (gemiddelde groei van het 
totaalaantal studenten van 3% per jaar). Ook de wens om in Randwyck studenten-
eenheden toe te voegen blijft gehandhaafd, mede omdat we dit noodzakelijk achten 
voor een levendige campus. We blijven de ontwikkelingen en prognoses samen met de 
universiteit monitoren. 

  

Vraagnummer: 7.14 

Pagina:  11 

Vraag: Op het gebied van veiligheidsindicatoren doet Maastricht het slechter dan het 
gemiddelde. Welke onderliggende problemen veroorzaken dit, welke acties heeft u 
uitgezet om het gemiddelde te halen? Indien u niet voor het gemiddelde gaat wat 
zouden dan de benodigde middelen zijn om deze ambitie in te zetten? 
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Antwoord: De gepresenteerde cijfers hebben betrekking op het aantal registraties bij de politie. 
Registraties komen zowel door aangiftes als door processen-verbaal van de politie tot 
stand. Deze aantallen zijn afhankelijk van tal van factoren, zoals specifieke 
omstandigheden in de stad, maar ook veranderingen in beleidsprioriteiten of landelijke 
trends. In de lokale Driehoek zoomen we daarom in op delict niveau en proberen we bij 
een opvallende stijging van cijfers voor een bepaald delict een verklaarbare oorzaak te 
vinden. Daar waar mogelijk zetten we vervolgens gerichte maatregelen in. 

  
Het hogere gemiddelde in Maastricht ten opzichte van vergelijkbare gemeenten kent 
meerdere (mogelijke) verklaringen. Maastricht kent al jaren een bovengemiddelde 
score op bepaalde thema’s vanwege haar unieke profiel als toeristische grensstad, 
(internationale) studentenstad, en een stad met veel evenementen en monumenten. 
Deze kenmerken hebben invloed op openbare orde en veiligheid en maken een 
rechtstreekse vergelijking met andere steden minder nauwkeurig. Wanneer we kijken 
naar steden met een soortgelijk profiel (zoals Nijmegen, ’s-Hertogenbosch, Groningen, 
Sittard-Geleen, Roermond en Venlo), dan scoort Maastricht in 2023 vaak gemiddeld of 
zelfs beter. 
  
De ambitie is om de aantallen lager te houden dan in 2019, aangezien de cijfers van 
2020 en 2021 door de coronamaatregelen een vertekend beeld gaven. We zien in 2023 
een lager aantal geweldsdelicten, woninginbraken en vernielingen in de openbare 
ruimte, dan in 2019. Winkeldierstal is in 2023 echter gestegen ten opzichte van 2019, 
wat in lijn ligt met een landelijke stijging en een recordaantal winkeldiefstallen sinds 
2010.  
  
Om deze ambitie te realiseren, voeren we maatregelen uit zoals vastgelegd in ons 
meerjarenprogramma Veiligheid 2023-2026, vertaald in jaarlijkse uitvoeringsplannen. 
Voor de genoemde indicatoren betekent dit dat we op zogenoemde hottimes en 
hotspots passende maatregelen treffen om de veiligheid te waarborgen. 
 
 

  

Vraagnummer: 7.15 

Pagina:  13 

Vraag:  

 
 
U geeft aan dat minder dan 40% van de inwoners tevreden is over hoe de gemeente 
leefbaarheid en veiligheid borgt. De stijging van 2019 op 2021 was positief echter is nu 
een daling ingezet. Welke score ambieert u en wat doet u daar specifiek voor? Wat 
zouden de extra kosten zijn om deze data jaarlijks te meten ipv twee jaarlijks? 
 

Antwoord: Hoewel er een verschil van 0,1% is tussen 2023 en 2021, is dit verschil niet significant. 
Dit betekent dat er geen daadwerkelijke daling heeft opgetreden, maar dat het 
percentage in feite gelijk is gebleven. Ons streven blijft echter gericht op het verhogen 
van het aandeel inwoners dat positief is over de gemeentelijke aanpak van leefbaarheid 
en veiligheid.   

  
In de periode 2015-2021 zagen we een significante toename van 32% naar 40% in 
tevredenheid. We zetten ons in om dit percentage te laten stijgen of op zijn minst op 

Effectindicatoren1 realisatie begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2025 

% Inwoners dat tevreden is over  

functioneren gemeente met betrekking tot 

aanpak  leefbaarheid en veiligheid 

38,5 
geen 

meting 39,8 
geen 

meting 
39,7 ≥ 39,7 

 

1) Deze tabel omvat de effectindicatoren zoals beschreven in het door de raad vastgestelde 

Meerjarenprogramma Veiligheid 2023-2026. Zoals in dit raadsvoorstel is toegelicht worden de effecten 

die aan het veiligheidsbeleid zijn verbonden (objectieve en subjectieve indicatoren) continu gemeten en 

dienen deze als algemene graadmeter om te beoordelen wat de effecten van onze inspanningen zijn. 

Daarnaast dienen deze indicatoren als sturingsmechanisme op basis waarvan wij onze focus bepalen.  
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40% te behouden. Dit streven is vastgelegd in ons meerjarenprogramma Veiligheid 
2023-2026, waaraan we uitvoering geven via jaarlijkse uitvoeringsplannen. 
  
De effectindicator komt voor uit de Veiligheidsmonitor, een landelijk 
bevolkingsonderzoek naar veiligheid, leefbaarheid en slachtofferschap van criminaliteit, 
uitgevoerd door het Ministerie van Justitie en Veiligheid en het CBS. Aangezien de 
Veiligheidsmonitor enkel in de oneven jaren wordt uitgevoerd, zijn de gegevens niet 
jaarlijks beschikbaar. 
 

  

Vraagnummer: 7.16 

Pagina:  13 

Vraag: Hoeveel extra boa’s zijn ingezet in de uitvoering op basis van het coalitieakkoord? 
Hoeveel zijn daarvan in vaste dienst van de gemeente gekomen? Wat merkt u dat de 
extra capaciteit oplevert in de stad? 
 

Antwoord: Op dit moment (peildatum 1 oktober 2024) zijn er 20 bijzondere opsporingsambtenaren 
(BOA’s) en 17 wijkgebonden medewerkers (WGM-ers) in dienst. Hiervan is één BOA 
ingehuurd, de anderen zijn in dienst van de gemeente. 
 
Daarnaast staan er op dit moment nog 5 BOA vacatures en 2 WGM vacatures open.  
Aangezien deze mate van bezetting nog een relatief recente ontwikkeling is kunnen wij 
nog niet aangeven wat de effecten zijn die dit heeft op de inzet en effectiviteit voor de 
stad. 

  

Vraagnummer: 7.17 

Pagina:  13 

Vraag: Wanneer bent u weer begonnen met het handhaven in de nachtelijke uren en hoeveel 
en op welke tijden worden deze ingezet? 
 

Antwoord: Sinds medio 2022 kent Team toezicht en handhaven openbare ruimte (THOR) weer 
“late diensten” tot 02.00 uur. Deze diensten zijn op donderdag, vrijdag en zaterdag. 

  

Vraagnummer: 7.18 

Pagina:  17 

Vraag: Hoever bent u in de uitvoering met het reduceren van Maaiveld parkeren. Is er al een 
locatie voorzien voor een parkeergarage, en wordt er ook gekeken naar extra 
parkeermogelijkheden ondergronds wanneer nieuwe locaties in het gebied ontwikkeld 
worden? 
 

Antwoord: Het reduceren van het maaiveld parkeren hangt samen met de diverse opgaves die 
(gaan) spelen in het gebied. Het doortrekken van de Groene Loper zal op de kortste 
termijn (vanaf Q4 2025) leiden tot een concrete reductie. Als onderdeel van het 
integrale businessplan wordt een nieuwe ruimtelijke ontwikkelstrategie voor de campus 
uitgewerkt, waarbij ook naar de locatie(s) voor alternatieve parkeervoorzieningen 
wordt gekeken. Voor het oplossen van de parkeerbehoefte van nieuwe ontwikkelingen 
in het gebied zal er zowel gekeken worden naar gebouwde parkeervoorzieningen 
(parkeergarages, dus niet maaiveld) als parkeren op afstand. 

  

Vraagnummer: 7.19 

Pagina:  18 

Vraag: Hoeveel logistieke makelaars hebben we in dienst en worden deze met name ingezet 
voor de zero emissie zone? Is deze capaciteit voldoende met name voor de zero emissie 
zone om alle ondernemers door de nieuwe regelgeving te krijgen? 
 

Antwoord: Maastricht heeft (via ZLB) een binnenstadmakelaar in dienst die wordt ondersteund 
door een logistiek makelaar en een aantal specialisten op het gebied van laadinfra, 
logistiek, verduurzaming en communicatie. Een belangrijk deel van hun werkzaam-
heden bestaat uit ondernemers helpen bij de overstap naar ZES. Vooralsnog is er 
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voldoende capaciteit om alle ondernemers te helpen. Indien nodig kan er de komende 
tijd capaciteit worden toegevoegd. 

  

Vraagnummer: 7.20 

Pagina:  268 

Vraag: Het subsidiebedrag per buurtraad/buurtnetwerk verschilt, hoe wordt de subsidie aan 
een buurtnetwerk opgebouwd. Hoe komt u bijvoorbeeld op de bedragen van 
Borgharen, Itteren, Scharn en Ceramique? 
 

Antwoord: Binnen de regeling vrijwillige inzet kan op 13 verschillende activiteiten aangevraagd 
worden. Het ene buurtnetwerk vraagt alleen voor de activiteit buurtnetwerk aan, het 
andere daarnaast bijvoorbeeld ook voor een huiskamer, een sociaal restaurant of 
themabijeenkomsten. De subsidie voor de activiteit buurtnetwerk bestaat uit een 
bedrag voor organisatiekosten en communicatiekosten. Het subsidiebedrag voor 
communicatiekosten is afhankelijk van het aantal huishoudens in de buurt. Daarom 
verschillen de bedragen die buurtnetwerken hiervoor kunnen krijgen per buurt. 
  
Buurtnetwerk Borgharen heeft voor 2024 alleen voor de activiteit buurtnetwerk 
subsidie aangevraagd en ontvangen. Buurtnetwerk Itteren heeft 2 losse aanvragen 
gedaan: 1 voor een eenmalige ontmoetingsbijeenkomst en 1 voor de activiteit 
buurtnetwerk, een sociaal restaurant en een huiskamer. Buurtnetwerk Scharn heeft 
voor de activiteit buurtnetwerk meer ontvangen dan bijvoorbeeld Borgharen, omdat dit 
een grote buurt is. En buurtnetwerk Ceramique heeft subsidie ontvangen voor de 
activiteit buurtnetwerk en thema/-ontmoetingsbijeenkomsten. 

  

Vraagnummer: 7.21 

Pagina:  27 

Vraag: Is het mogelijk om onze fractie de werkgelegenheidseffecten 2023 te laten toekomen 
wanneer deze beschikbaar zijn? 
 

Antwoord: Dat is zeker mogelijk, de cijfers 2023 worden bekend in december. 

  

Vraagnummer: 7.22 

Pagina:  29 

Vraag: Hoever bent u met de uitvoering van de derde incubator? 
 

Antwoord: Het afgelopen jaar hebben de campuspartners onderzoek gedaan naar het programma, 
de locatie en de financiering van deze nieuw te realiseren centrale campusfaciliteit. Zij 
zijn daarbij tot de conclusie gekomen dat er vanwege de netcongestie binnen 
afzienbare termijn geen stroomaansluiting voor nieuwbouw verkregen kan worden. 
Derhalve is de focus verlegd naar het realiseren van een incubator (startende bedrijven) 
dan wel een accelerator (voor doorgroeiende bedrijven) in een bestaand gebouw, bij 
voorkeur op een locatie waar met andere organisaties het beoogde programma en 
synergie kan worden gerealiseerd.  
Belangrijk aspect in de zoektocht naar een geschikte locatie is de beschikbare 
energievoorziening om een incubator of accelerator te faciliteren. Zodra we de 
mogelijkheden hiervoor meer concreet hebben zullen wij de raad daarover informeren. 

  

Vraagnummer: 7.23 

Pagina:  29 

Vraag: a. Wordt er een link gelegd door het expat centrum of een andere lokale instelling 
tussen vacatures van bedrijven waar expats voor geschikt zijn en afgestudeerde 
studenten/expats?  

b. Is er een platform waarbij door de gemeente actief gelobbyd wordt bij onze 
(regionale) bedrijven om vacatures te plaatsen en expats om zich te melden?  

c. We zien dat veel studenten die hier willen blijven moeite hebben goede banen in 
de regio te vinden die Engelstalig zijn. We denken aan intensief contact met 
bedrijven en instellingen zoals, APG, DSM, Medtronic, DHL en onze bedrijven op de 
health campus en vragen ons af of dit er is. 
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Antwoord: a. Expat Centre Maastricht Region (ECMR) werkt actief samen met de Universiteit 
Maastricht, Zuyd Hogeschool en Vista College bij job events voor internationals 
(kennismigranten, spouses en internationale studenten). Op de job portal Welcome 
to Maastricht Region plaatsen (regionale) bedrijven vacatures. 
 

b. De jobportal heet Welcome to Maastricht Region met vacatures voor interna-
tionale hoger opgeleiden (www.welcometomaastrichtregion.com).  De job portal, 
maar ook de job events zijn bekend bij de onderwijsinstellingen en zij attenderen 
actief studenten op de job portal en de events.  

 

c. Er is contact met alle in de vraag genoemde bedrijven en deze zijn vertegen-
woordigd op de job portal en aangesloten bij de job events. 

  

Vraagnummer: 7.24 

Pagina:  16 

Vraag: Klopt het dat de motie om de plaatsnaamborden in het dialect te ondertitelen nog niet 
in deze begroting is meegenomen?  
De motie is bij de kaderbrief 2025 aangenomen, is uitvoering wel al in gang gezet? Is 
bijvoorbeeld al contact gezocht met de Veledeke? 
 

Antwoord: In de begroting zijn inderdaad geen financiële middelen opgenomen om de zogenaam-
de komborden te voorzien van een dialectnaam. 

 
Conform de aangenomen motie worden bij vervanging van de komborden deze 
voorzien van het een dialectnaam. Vervanging vindt plaats na vandalisme, diefstal of als 
een ander project hier aanleiding toe geeft. Sinds het aannemen van de motie is hier 
nog geen sprake van geweest, er is dan ook nog geen contact geweest met Veldeke 
over de plaatsing van het eerste bord.  
 
Met het aannemen van de betreffende motie is dit onderdeel geworden van het 
reguliere beleid en daarmee niet afzonderlijk in de begroting opgenomen. Aanvullend 
budget is met deze werkwijze niet nodig. 

  

Vraagnummer: 7.25 

Pagina:  221 

Vraag: In de eerste berap 2024 heeft u een negatieve post opgenomen van 3 miljoen voor 
BUIG. Het BUIG overschot uit het verleden heeft u ons medegedeeld is ingezet om de 
taakstelling sociaal domein met 1,8 miljoen structureel te verminderen (november 
2023). Is het dan nu niet zo dat er geen dekking meer is voor de originele opvulling van 
de taakstelling aangaande 1,8 miljoen en dat bij sociaal 1,8 miljoen gevonden moet 
worden?  
Gezien de afspraak van het coalitieakkoord dat de taakstelling binnen het sociaal 
domein opgelost zou worden? Op welke manier heeft het programma sociaal opnieuw 
invulling gegeven aan de taakstelling? 

 

Antwoord: Deze vraag gaat niet over de begroting maar over de 1e bestuursrapportage. Er is geen 
relatie met blz. 221. De taakstellingen Sociaal domein zijn vorig jaar bij de behandeling 
van de begroting 2024 afgerond. Daarover is afgelopen voorjaar nog een toelichting 
verzorgd in de domeinvergadering Sociaal. Dat er nadien zaken anders kunnen lopen is 
inherent aan een dynamische omgeving. Dat het bij BUIG om miljoenen kan gaan wordt 
ook aangegeven in de risicoparagrafen. 

  

Vraagnummer: 7.26 

Pagina:  37 

Vraag: Wat is de reden voor de grote stijging van het absoluut verzuim? 
 

Antwoord: De grote stijging in 2022/2023 is een landelijke trend die samenhangt met diverse 
landelijke maatschappelijke problemen, ook herkenbaar voor Maastricht. In 2022/2023 
zien we een plotselinge grote instroom van leerlingen uit de Oekraïne die niet altijd 
meteen terecht kunnen op een school. Ook het aantal minderjarige Nieuwkomers 
neemt dan toe en stelt het onderwijs op dat moment voor plaatsingsproblemen. Het 

http://www.welcometomaastrichtregion.com/
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lerarentekort, tekort aan jeugdartsen en andere capaciteitsproblemen in de zorg zijn op 
hun beurt onderdeel van het complex aan maatschappelijke factoren dat zijn weerslag 
heeft op de verzuimcijfers.  
 
Daarnaast speelt specifiek in Maastricht dat de cijfers van absoluut verzuim deels 
administratief van aard zijn, met name bij schoolgang in het buitenland (zie antwoord 
vraag 13.6). De grote stijging in 2022/2023 lijkt een uitschieter te zijn. Op basis van de 
meest recente cijfers is het absoluut verzuim in 2023/2024 teruggebracht naar 4,88. De 
stijgende trend is daarmee nog niet doorbroken. 

  

Vraagnummer: 7.27 

Pagina:  87 

Vraag: 

 
Stijging/daling effectindicatoren Volksgezondheid wordt automatisch de nieuwe 
doelstelling. Wat is nu het streven van de gemeente Maastricht, waar gaan we voor, 
wanneer is het goed? 
 

Antwoord: Stijging/ daling van effectindicatoren wordt beïnvloed door een complexe combinatie 
van factoren, die ook gezondheidsdeterminanten worden genoemd. Een stijging en 
daling van effectindicatoren helpen ons de impact van beleid beter te begrijpen. Ze 
geven een beeld van het langetermijneffect en helpen bij het evalueren van 
effectiviteit. Het geeft ons een overall beeld hoe het met de gezondheid van onze 
inwoners gaat. Om deze reden wordt er geen specifieke doelstelling en/of streven 
gesteld voor Volksgezondheid maar heeft het volgen van de trend prioriteit.  

  

Vraagnummer: 7.28 

Pagina:  89 

Vraag: Verkleint relining niet de capaciteit terwijl we juist meer capaciteit nodig hebben? 
 

Antwoord: Indien een relining wordt toegepast dan heeft dit nagenoeg geen invloed op de 
capaciteit. De diameter wordt (weliswaar minimaal) verkleind maar de hydraulische 
effecten zijn verwaarloosbaar.   

  

Vraagnummer: 7.29 

Pagina:  93 

Vraag: 

 
 
Wat is de reden dat de CO2 uitstoot voor 2023 nog niet bekend is? Ook hier wat is nu 
de doelstelling (niet alleen resultaat 2022 en dan beter, waar gaan we voor)? 
 

Effectindicatoren1.2 

 

Realisatie Begroting 

2020 2021 2022 2023 2024 2025 

% Maastrichtenaren dat eigen gezondheid 

beoordeelt als (zeer) goed 
77 71 71 71 70 70 

% Maastrichtenaren bij wie gezondheid het 

dagelijks functioneren in thuissituatie (heel) veel 

belemmert3 

5 5 5 7 7 7 

% Maastrichtenaren bij wie gezondheid 

deelname aan het maatschappelijk leven (heel) 

veel belemmert4 

5 7 7 7 8 8 

1. De effectindicatoren met betrekking tot positieve gezondheid zijn opgenomen in taakveld 6.1. 

2. Bron: Stadspeiling  

3. Uitvoeren van dagelijkse taken zoals voor jezelf zorgen, het huishouden doen, om kunnen gaan met geld. 

4. Sociale contacten, bewegingsvrijheid, iets voor een ander kunnen doen, vrijetijdsbesteding, werken. 

 

Effectindicatoren Realisatie Begroting 

 2019 2020 2021 2022 2023 2025 

CO2-uitstoot in tonnen, gebouwde 

omgeving Maastricht1d 
367.400 319.300 328.400 289.400 

Nog niet 

bekend 
<289.400 

CO2-uitstoot in tonnen, gemeentelijke 

organisatie Maastricht 
   18.133 

Nog niet 

bekend 
< 18.133 

1) Bron: (1d) Klimaatmonitor RWS 
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Antwoord: In 2023 is voor het eerst een integrale CO2-voetafdrukmeting (over de uitstootgegevens 
van 2022) uitgevoerd. De doelstelling is een netto uitstoot van nul/klimaatneutrale 
organisatie in 2030. Destijds zijn geen tussentijdse mijlpalen gedefinieerd.  
 
Er is afgesproken dat deze voetafdrukmeting jaarlijks wordt (verbeterd en) 
geactualiseerd. Hiervoor is steeds meer (en betere) data beschikbaar. Daardoor krijgt 
de gemeente een gerichter beeld van waar nog duurzaamheidswinst te behalen valt en 
wat de effecten van reeds getroffen maatregelen zijn. In de nieuwe voetafdruk-
rapportage wordt de verbinding tussen de voornaamste uitstootcategorieën en de 
daarvoor benodigde reductie-inspanningen expliciet gemaakt. Deze nieuwe meting 
komt in Q4 2024 beschikbaar.  
 
Deze doorontwikkeling/verdere professionaliseringsslag, maakt dat de data-
inventarisatie & -analyse meer tijd in beslag heeft genomen dan op voorhand was 
voorzien. Hierbij is o.a. op een gedetailleerder niveau het energie- en gasverbruik van 
verschillende organisatieonderdelen inzichtelijk gemaakt. Een deel van die data is pas in 
Q3 verkregen. Voor achtergrondinformatie zie de Voortgangsmonitor Energie- en 
warmtetransitie, in de RIB van3 oktober jl. 

  

Vraagnummer: 7.30 

Pagina:  116 

Vraag: Wat is de reden voor de stijging af te geven reisdocumenten? 
 

Antwoord: Na vijf jaar waarin minder reisdocumenten aangevraagd werden, gaan gemeenten 
vanaf 2024 de effecten merken van de nieuwe cyclus die is ontstaan door invoering van 
de langere geldigheidsduur van paspoorten en identiteitskaarten, van 5 naar 10 jaar, 
per 2019. Deze piek duurt tot 2029.  

  

Vraagnummer: 7.31 

Pagina:  123 

Vraag: Welke activiteiten zijn VPB plichtig binnen de Gemeente?  
 

Antwoord: Afval en Reclameconcessies zijn vpb-plichtig (d.w.z. over de behaalde winsten wordt 
daadwerkelijk vpb betaald). Daarnaast wordt met parkeren een onderneming gedreven, 
maar hiervoor geldt een vrijstelling (vrijstelling voor overheidsactiviteiten). 

  

Vraagnummer: 7.32 

Pagina:  131 

Vraag: Wat is de 200k vermindering in paragraaf 2.13? 
 

Antwoord: De negatieve baten ad € 200.042,- genoteerd onder paragraaf 2.13 (‘vermindering’) 
zien op de teruggaaf van leges betaald onder paragraaf 2.2 (‘voorfase’). Voor de leges 
betaald voor de voorfase (ook wel principeverzoek genoemd) wordt namelijk teruggaaf 
verleend indien binnen één jaar na het beëindigen van die voorfase een formele 
aanvraag omgevingsvergunning wordt gedaan. Dit is feitelijk een regeling om vroeg-
tijdig overleg met de gemeente te stimuleren 

  

Vraagnummer: 7.33 

Pagina:  140 

Vraag: Wat is de doelformatie 2025 en indien anders dan 2024, waar zit verschil in? 
 

Antwoord: We hebben op dit moment geen doelformatie vastgesteld voor 2025. 

  

Vraagnummer: 7.34 

Pagina:  140 

Vraag: Hoe gaan jullie ervoor zorgen dat deel inhuur ZZP’er inzichtelijk wordt? Plan van 
aanpak?  
 

Antwoord: Met de komst van IGOM en het nieuwe AFAS systeem zullen we de registratie rondom 
ZPP-ers verbeteren. Dit zal ook moeten met in het kader van de handhaving Wet DBA. 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=222008008882282202a28828c2375561/RIB_-_Stand_van_zaken_uitvoeringsprogramma_energie-_en_warmtetransitie.pdf
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Vraagnummer: 7.35 

Pagina:  145 

Vraag: Waarom wordt de business case van de scan auto als een risico gezien? 
 

Antwoord: Zoals toegelicht in de tekst van de begroting is de scanauto inmiddels definitief gegund 
en wordt de implementatie uitgevoerd. Omdat theoretisch een implementatie nog zou 
kunnen mislukken is het (verwaarloosbare) risico ingeschat op 5%. De stand van zaken 
vandaag geeft geen aanleiding om ervan uit te gaan dat de implementatie niet lukt. 

  

Vraagnummer: 7.36 

Pagina:  155 

Vraag: Wat is het financieel risico bij verlofsparen? Is hiervoor nu niks opgenomen in de 
begroting? 
 

Antwoord: Dit risico kunnen we niet kwantificeren, aangezien medewerkers tot einde jaar kunnen 
storten in verlofsparen. Deze storting is afhankelijk van hun verlofsaldo. Ter indicatie in 
2022 is € 0,902 mln. Gestort. In 2023 is € 1,123 mln. gestort en € 0,036 mln. onttrokken. 
Hier is niks voor in de begroting opgenomen omdat het personeelskosten betreft die 
onderdeel zijn van de apparaatskosten. 

  

Vraagnummer: 7.37 

Pagina:  156 

Vraag: Wat is impact van netcongestie op het MJIP (laadpalen etc.)?  
 

Antwoord: In de paragraaf Weerstandvermogen en risicobeheersing (pag. 144 e.v.) is in tekst met 
betrekking tot de risico-inventarisatie als risiconummer 20 het risico van Netcongestie 
toegelicht (pag. 156-157). Hierbij is het risico op vertraging van projecten geduid als een 
reëel risico. Dit geldt dus ook voor posten in het MJIP. Bij vertraging blijven de 
gereserveerde kredieten echter wel beschikbaar. 

  

Vraagnummer: 7.38 

Pagina:  157 

Vraag: Parkeerbelastingen 

Op basis van de geprognosticeerde realisatie in 2024 is de verwachting dat ook 

in 2025 minder opbrengsten naheffingen worden gerealiseerd. Dit is enerzijds te 

relateren aan de invoering van de nieuwe scanauto, waarbij wij een periode 

nodig zullen hebben om de inzet van dit instrument in de praktijk te beproeven 

en de medewerkers te scholen in het gebruik. Anderzijds is dit, zij het in 

beperktere mate, te relateren aan personele onderbezetting. Met betrekking tot 

de personele onderbezetting zijn trajecten/maatregelen uitgezet om dit bij te 

trekken. 

 
Hoe groot is de onderbezetting en wanneer is dit opgelost? Financieel risico is groot in 
verhouding tot de oplossing. 
 

Antwoord: Momenteel zijn wij bezig met extra inhuur van capaciteit op dit thema, mede door de 
komst van de scanauto. In de eerste week van november zullen een drietal personen 
starten en vervolgens in de tweede helft van november nog 3 personen. Naar 
verwachting zullen wij in 2025 daarom met voldoende capaciteit de werkzaamheden 
kunnen oppakken. 

  

Vraagnummer: 7.39 

Pagina:  160 

Vraag: Multifunctionele accommodaties (MFA’s)  

Waarom is er geen onderhoudsplan voor de MFA’s? 
 

Antwoord: Servatius beschikt voor beide brede scholen over een meerjarenonderhoudsplan. Op 
basis hiervan wordt begroot. Er is sinds de exploitatie van beide brede scholen (2004) 



Beantwoording technische vragen Begroting 2025, deel 1                                                                                                                   26 

geen voorziening getroffen voor het groot onderhoud, de kosten komen in het jaar dat 
groot onderhoud plaatsvindt in de exploitatie terecht.  

  

Vraagnummer: 7.40 

Pagina:  192 

Vraag: Hoe groot is de onderhoudsachterstand bij het areaal wegen? Welk deel is acceptabel 
en welk deel niet? 
 

Antwoord: In de Raadsnota NIBOR (2023) staat onderstaande tabel opgenomen. 
 

Prestatie-indicatoren Verhardingen Realisatie 

CROW-kwaliteitsniveau technische kwaliteit 2018 2021 2023 

A+ 37% 36% 37% 

A 37% 30% 33% 

B 15% 15% 10% 

C 0% 1% 1% 

D* 11% 18% 19% 

*In categorie D is in 2021 en 2023 het getoonde percentage inclusief 4% van het 
areaal waar op dat moment herstelwerk in uitvoering was of herstelwerk op korte 
termijn gepland staat (2023). 

 
Het uitgangspunt is dat het onderhoudsniveau van verhardingen binnen de singels op 
niveau B en buiten de singels op niveau C ligt. Daarnaast wordt geprobeerd de 
technische kwaliteit van de verhardingen, in tegenstelling tot het verleden, zo min 
mogelijk te laten zakken naar CROW-D niveau door structureel onderhoud te plegen bij 
wegvakken die zich nog bevinden op kwaliteitsniveau B of C. Dit op basis van de 
gewijzigde rekenmethodiek van de CROW.  
 
Wel is er bij een evenwichtig wegennet altijd sprake van wegvakken waarbij een 
tijdelijke achterstand in onderhoud wordt geaccepteerd. Dat betreft wegvakken die op 
de nominatie staan voor groot onderhoud of rehabilitatie. Die wegvakken hebben de 
kwalificatie D (circa 4-5 %) en de onderhoudstoestand wordt extra in de gaten 
gehouden (door regelmatige inspecties) en de weg wordt veilig gehouden (middels 
klein onderhoud) totdat er groot onderhoud of vervanging (rehabilitatie) wordt 
uitgevoerd. 

  

Vraagnummer: 7.41 

Pagina:  199 

Vraag: Welke afschrijvingstermijn wordt gebruikt voor een boom? 
 

Antwoord: Conform de grondslagen voor waardering en resultaatbepaling is dit maximaal 40 jaar.  

  

Vraagnummer: 7.42 

Pagina:  201 

Vraag: Heeft de energiebesparingsplicht geen impact op de verlichting en vervanging hiervan 
(Led en pas 20% is Led)? 
 

Antwoord: In het energieakkoord is de algemene doelstelling opgenomen om 50% energiebe-
sparing te realiseren in 2030 t.o.v. 2013. Hier geven we invulling aan door nu het totale 
areaal aan verlichting te voorzien van led armaturen. We gaan voor verder reduceren 
van het energieverbruik door de verlichting “slim” te maken in een grootschalige 
vervanging. Deze grootschalige vervanging wordt momenteel aanbesteed en zal 
worden gerealiseerd in de periode 2025 – 2030. 

  

Vraagnummer: 7.43 

Pagina:  210 
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Vraag: Gezien de gestegen kosten, zijn de opbrengsten uit canon voldoende dekkend voor 
bekostigen uitbaggeren over x aantal jaar? 
 

Antwoord: Zoals gesteld in de programmabegroting vindt er jaarlijks een dotatie in een voorziening 
plaats waarmee wordt “gespaard” voor het toekomstige baggerwerkzaamheden. In 
2023 is deze voorziening opnieuw beoordeeld aan de hand van de toekomstig geplande 
baggerwerkzaamheden, waarbij meerdere scenario’s voor kostenontwikkelingen zijn 
doorgerekend. Deze berekeningen laten zien dat er jaarlijks voldoende wordt gespaard 
om de havens voor minimaal de komende 20 jaar te blijven onderhouden. 

  

Vraagnummer: 7.44 

Pagina:  230/231 

Vraag: Hier staat “De overige investeringen worden bij de begrotingsbehandeling met het 
vaststellen van de financiële positie geautoriseerd”. Betreft dit ook de investeringen in 
2024 en in welke mate wijken deze dan af van hetgeen in begroting 2024 is vastgesteld?  
 

Antwoord: Met het vaststellen van de begroting worden alle investeringen gereserveerd en 
geautoriseerd. Uitzondering hierop zijn die investeringen (zie vinkjes in MJIP, pagina 
230) waarbij u als raad aangeeft dat autorisatie op een later moment/tijdstip gewenst 
is. Afwijkingen ten opzichte van hetgeen in begroting 2024 is vastgesteld betreft 
afwijkingen in de tijd (investeringen schuiven door als gevolg vertraging) dan wel 
investeringen welke ten tijde van opmaak begroting 2024 nog niet bekend waren.  

 
 

13 Fractie: SAB 
  

Vraagnummer: 13.1 

Pagina:  28  

Vraag: Ambitie 2M.3: 
Een van onze grootste gebiedsopgaven is de doorontwikkeling van de Campus 
Randwyck, ook wel de Maastricht Health Campus genoemd. Hier moet tegelijkertijd de 
inmiddels belangrijkste economische motor van de stad kunnen doorgroeien en ook een 
aantrekkelijk en betaalbaar woon- en verblijfklimaat worden gecreëerd. Voor de huidige 
bewoners van Randwyck, maar ook om voldoende studentenwoningen te bouwen om 
de verwachte groei op te vangen. 
 
Is bekend (bij benadering) hoeveel studentenwoning er nog bij moeten komen en in 
welke wijken gedacht wordt of alles op een campus. En zijn deze studentenwoning ook 
beschikbaar voor studenten van de hoge school etc.? 
 

Antwoord: De raad heeft in juni 2023 de programmering studentenhuisvesting 2026-2030 
vastgesteld. Het hierin opgenomen programma voorziet in een toevoeging van jaarlijks 
gemiddeld 600 studenteneenheden, waarvan 80% (= 480 eenheden) in Maastricht.  
Driekwart van het programma voor Maastricht (360 eenheden per jaar) is voorzien op 
grootschalige locaties. Het resterende kwart kan worden ingevuld met kleinschalige 
herbestemming en omzetten en splitsen van woningen.  
In het raadsbesluit is vastgelegd dat bij de invulling van grootschalige locaties een 
aanzienlijk deel van het programma landt op een grotere studentencampus in 
Randwyck, al dan niet verspreid over verschillende gebouwen. Het andere deel van het 
programma kan landen in verspreid over de stad liggende locaties. Er zijn in het 
raadsbesluit zijn geen exacte getallen opgenomen welk deel van het stedelijk 
programma moet landen op de campus in Randwyck.  
 
Voor de Brightlands Maastricht Health Campus wordt momenteel een integraal 
businessplan ontwikkeld. Onderdeel van dit businessplan is een ruimtelijke 
ontwikkelstrategie voor de campus. In dat kader wordt ook gekeken naar het wonen op 
de campus, meer specifiek naar locaties en doelgroepen. De studentenhuisvesting is 
ook beschikbaar voor hbo-studenten. 

  

Vraagnummer: 13.2
  



Beantwoording technische vragen Begroting 2025, deel 1                                                                                                                   28 

Pagina:  28  

Vraag: Ambitie 2.C2: 
We gaan actief het gesprek aan met de partners in Randwyck om tot een concreet plan 
voor gebiedsontwikkeling te komen, inclusief verbinding met aangrenzende wijken. 
 
U gaat het gesprek aan met partners in Randwyck. Behoort hier ook de bespreking met 
Intratuin bij? Zo ja wanneer denkt u de definitieve afspraak te maken met Intratuin 
voor de ontstane situatie rond de uitbreiding horeca? 
 

Antwoord: In het kader van de doorontwikkeling van de Brightlands Maastricht Health Campus zijn 
de afgelopen anderhalf jaar drie bijeenkomsten in het MECC georganiseerd met de 
stakeholders in het gebied (bewoners, bedrijven, instellingen en overige betrokkenen). 
Er zijn in dit kader geen besprekingen georganiseerd met individuele bedrijven dus ook 
niet met Intratuin. Immers Intratuin en het project Randwyck staan geheel los van 
elkaar. Over de uitbreiding van de horeca bij Intratuin wordt momenteel een afspraak 
gepland en binnen afzienbare tijd zal duidelijk zijn wanneer deze zal plaatsvinden. 

  

Vraagnummer: 13.3 

Pagina:  29 

Vraag: De gemeente zet zich samen met het Maastricht UMC+, de Universiteit Maastricht, de 
Provincie Limburg in voor de doorontwikkeling van de Brightlands Maastricht Health 
Campus, om de kenniseconomie en het verdienvermogen van de stad en regio te 
versterken. We richten ons op het doortrekken van de Groene Loper, bedrijfsruimtes en 
faciliteiten voor startende en doorgroeiende bedrijven (incubator/accelerator), het 
realiseren van cultuurvoorzieningen en vergroening, het verminderen van maaiveld-
parkeren, het opwaarderen van station ‘Maastricht Randwyck’, inclusief een nieuwe 
stationsnaam en het realiseren van studentenhuisvesting. 
 
Onderlijnde. Wat moeten wij ons hierbij voorstellen? Hoe gaat u om als het kabinet de 
voorspelde bezuinigingen op cultuur uitvoert? Blijft er dan genoeg ruimte ober om niet 
cultuurvoorzieningen te realiseren en wat doet dit met de cultuurvoorzieningen die nu 
gekort of helemaal geen subsidie meer krijgen? 
 

Antwoord: Cultuur speelt een belangrijke rol in de plannen om de campus te verlevendigen. Zoals 
we ook in het narratief voor de Brightlands Maastricht Health Campus hebben 
aangeven dient de campus een aantrekkelijk centrum met naast kennisintensieve 
instellingen en innovatieve bedrijven, ook over een aanbod aan wonen, cafés en 
restaurants, winkels, hotels, cultuur, kleinschalige dienstverlening, in- en outdoor 
sportfaciliteiten, algemene voorzieningen en een fraaie openbare ruimt te beschikken. 
Deze voorzieningen veraangenamen het leven van bewoners, gebruikers en bezoekers 
van de campus en nodigen uit tot ontmoeting. In dat kader is vorig jaar een oproep aan 
kunstenaars uit Nederland en de euregio gedaan om schetsen te maken over hoe zij 
Randwyck en de campus in de toekomst zien. Bureau Europa heeft creatieve denkers 
en makers om ideeën en dromen gevraagd ter verbeelding van de mogelijkheden.  
 
Wat willen ze maken voor de vernieuwde wijk en voor de gebruikers en bewoners? Een 
jury van vertegenwoordigers van onze gebiedspartners heeft uit de inzendingen negen 
schetsen gekozen die in het voorjaar zijn geëxposeerd in Bureau Europa, in het 
Maastricht UMC+ en tijdens de bijeenkomst met bewoners, bedrijven en raadsleden op 
24 april jl. De gepresenteerde schetsen vormen de basis voor een mogelijk vervolg-
traject dat kan uitmonden in het uitvoeren van het werk en/of een artist-in-residency, 
waarbij een kunstenaar voor een bepaalde periode werkzaam zal zijn op de campus in 
Randwyck. We zijn de mogelijkheden hiervoor momenteel nader aan het onderzoeken. 
Naar verwachting hebben landelijke ontwikkelingen hier vooralsnog geen invloed op en 
is er ook geen sprake van dat andere zaken hierdoor niet gerealiseerd zouden kunnen 
worden. 

  

Vraagnummer: 13.4 

Pagina:  29 

Vraag: Arbeidsmarkt stimuleren. 
a. Hoe is de staat van onze kaartenbak van werkzoekenden? 
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b. Worden hiervoor ook de juiste middelen ingezet om hen aan de broodnodige baan 
te helpen. Nu wordt er vooral naar buitenlandse werknemers gezocht.  Welke 
instrumenten zet u in voor de mensen die nu in de kaartenbak zitten aan een baan 
te helpen? 

 

Antwoord: a. Op peildatum 1 juli 2024 zitten in Maastricht 3775 personen in de bijstand 
(Participatiewet) 
 

b. Er is geen specifieke focus of aandacht op één doelgroep. Alle doelgroepen zijn 
nodig om de personele behoefte van werkgevers in te vullen. Internationale 
werving wordt hier nu aan toegevoegd maar maakt onderdeel uit van een 
regionale, euregionale en internationale arbeidsmarktaanpak. V.w.b. de mensen in 
de kaartenbak: In heel Nederland bestaan inmiddels Werkcentra, zo ook in 
Maastricht en Geleen, genaamd: Werkcentrum Zuid-Limburg. Binnen deze locaties 
werken sociale diensten, UWV, werkgeversservicepunten, vakbonden etc. samen 
om vraag en aanbod dichter bij elkaar te brengen. Van adviesgesprekken over 
opleiding, leer-werkervaring of rechtstreeks bemiddeling naar een werkgever in 
Zuid-Limburg (of over de grens). 

  

Vraagnummer: 13.5 

Pagina:  31  

Vraag: We zoeken oplossingen voor het dreigend tekort aan bedrijventerreinen. We faciliteren, 
ontwikkelen en revitaliseren werklocaties en bedrijvenparken. 
 
In hoeverre is er nog enige ruimte in Maastricht voor het realiseren van nieuwe 
bedrijfsterreinen? Heeft u plekken in het vizier? 
 

Antwoord: De Provincie Limburg heeft een monitor “Limburgse bedrijventerreinen en 
dienstenlocaties” die wordt uitgevoerd door Etil BV. In bijlage 1 van het rapport 
‘Werklocaties Limburg 2023’ staan onder meer de m2 en de ‘ter stond uitgeefbare 
grond’ van bedrijventerreinen en dienstenlocaties van alle gemeenten in Limburg. Voor 
de gemeente Maastricht ziet u in 2023 als ‘terstond uitgeefbare grond’ ca. 16 ha staan. 
Met de intentieovereenkomst voor uitgifte van 5 ha op Maastricht-Zuid in juni 2024 
komt daarmee het uitgeefbare saldo op ca. 11 ha. Dit aantal aan hectares lijkt tot aan 
2026 te voldoen aan de vraag, echter daarna zal sprake zijn van een tekort. 
 
In de nieuwe Omgevingsvisie wordt hier rekening mee gehouden en wordt momenteel 
onderzocht waar in de stad mogelijkheden zijn voor nieuwe bedrijfsruimten. Daarbij 
wordt bijvoorbeeld gekeken naar plekken die direct aansluiten op de bestaande 
bedrijventerreinen en wordt gekeken in hoeverre elders in de stad kansen liggen voor 
vestiging van kleinere bedrijvigheid met lage milieucategorieën. Belangrijke knelpunten 
voor bedrijfsterreinen zijn momenteel de problematiek rondom stikstof en de beperkte 
capaciteit op het elektriciteitsnetwerk. 

  

Vraagnummer: 13.6 

Pagina:  37  
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Vraag: 

 
We zien het absoluut verzuim, het relatief verzuim en de VsV’ers langzaam stijgen. Hoe 
is dit mogelijk en is dit oplosbaar door een efficiëntere controle en of sancties toe te 
passen? 
 

Antwoord: De stijging is landelijk en houdt verband met verschillende maatschappelijke 
ontwikkelingen (zie ook het antwoord op vraag 7.26).  
 
De stijging van vroegtijdig schoolverlaters (Vsv-ers) houdt onder andere verband met 
de toegenomen problematiek onder jongeren en het feit dat jongeren soms liever 
willen werken, en dan zonder diploma de school verlaten.   
 
Bij absoluut verzuim is er deels sprake van ‘administratief absoluut verzuim’ waarbij 
leerlingen niet echt verzuimen, maar wel als zodanig staan geregistreerd. In Maastricht 
speelt dit met name bij kinderen die onderwijs volgen in België. Deze leerlingen gaan 
wel naar school, maar het bewijs hiervoor wordt soms door ouders niet tijdig 
aangeleverd. In dat geval staat dit administratief geboekt onder absoluut verzuim 
totdat het bewijs is aangeleverd.  
 
Een efficiënte controle en het toepassen van sancties zijn middelen om het verzuim 
goed in beeld te houden en er consequenties aan te verbinden. Leerplicht werkt via de 
MAS-aanpak (Methodische Aanpak Schoolverzuim) samen met scholen en 
ketenpartners. Er zijn verschillende routes in deze aanpak, afhankelijk van de 
achterliggende oorzaak van het verzuim.   
Vsv-ers zijn meestal ouder dan 18 jaar. In dat geval is er geen sanctiemogelijkheid en 
kan alleen op vrijwillige basis ondersteuning worden geboden. 
 

  

Vraagnummer: 13.7 

Pagina:  39 

Vraag: Integraalhuisvestingsplan (IHP) 
Kunt u een momenteel overzicht geven van de stand van zaken inzake de uitvoering van 
het integraal Huisvestingsplan? (Ook inzake overschrijding van normbedragen) 
 

Antwoord: In het huidige IHP PO zijn tien projecten benoemd waarvan de uitvoering is gelegen 
binnen de eerste termijn 2020-2024. Hieronder een korte samenvatting van de 
projecten en de stand van zaken.  
 

 
Naam school 

Voorziening 
opgenomen 
huidig IHP 

 
Uitvoerings-

jaar 

 
Stand van 

zaken 

IKC Bernard Lievegoed 
Capaciteits-
uitbreiding 

2020 Gerealiseerd 

Campus Special Needs West 
Tijdelijke 

voorziening 
2020 Gerealiseerd 

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022/ 

2023 
Schooljaar 

2018/ 

2019 

2019/ 

2020 

2020/ 

2021 

2021/ 

2022 

2022/ 

2023 

Absoluut verzuim 

Aantal leerplichtigen dat niet staat 

ingeschreven op een school, per 1.000 

inwoners van 5 – 18 jaar 

3,1 1,6 2,0 4,3 7,2 6,1 

Relatief verzuim 

Aantal leerplichtigen dat wel staat 

ingeschreven op een school, maar dat 

ongeoorloofd afwezig is, per 1.000 inwoners 

van 5 – 18 jaar 

32 
Niet 

bekend2  
16 16 17,8 27,7 

Vsv-ers 

% Leerlingen VO en MBO van 12 - 23 jaar, 

dat voortijdig dus zonder startkwalificatie het 

onderwijs verlaat 

3,0  3,2  2,6 3,5 3,7 2,7 

1) Bron ‘waarstaatjegemeente.nl’ waarbij geldt gegevens afkomstig van DUO/Ingrado. De meest recente 

meetgegevens zijn weergegeven, zoals gepubliceerd op genoemde website. 

2) Relatief verzuim is in 2019/2020 niet gemonitord en de gegevens zijn derhalve niet bekend. 
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KKC West 
Vervangende 
nieuwbouw 

2021 Lopend 

IKC Scharn 
Vervangende 
nieuwbouw 

2022 Lopend 

KKC De Loper 
Vervangende 
nieuwbouw 

2022 Lopend 

IKC Dynamiek Renovatie 2022 In afwachting 

IKC OBS De Binnenstad 
Capaciteits-
uitbreiding 

2022 Lopend 

IKC Wolder 
Renovatie en 
capaciteits-
uitbreiding 

2023 In afwachting 

IKC De Vlinderboom 
Renovatie en 
capaciteits-
uitbreiding 

2024 In afwachting 

IKC Wyck 
Nader onderzoek 

aanpassing 
huisvesting 

2024 Gerealiseerd 

  
Voor de IHP Kindcentra 2019 is initieel € 45 miljoen beschikbaar gesteld via de 
Kaderbrief 2019. Vervolgens is via de Programmabegroting 2023 extra investerings-
ruimte vrijgemaakt ter hoogte van € 26 miljoen. Het totaal van € 71 miljoen is ook voor 
de actualisatie van het IHP het totaal beschikbare investeringsvolume. Voor de reeds 
afgeronde projecten met betrekking tot de eerste termijn van het huidige IHP 2020-
2024 is er een bedrag van circa € 7,5 miljoen onttrokken.  

  

Vraagnummer: 13.8 

Pagina:  40 

Vraag: In 2023 was sprake van hogere baten door de verhuur van tijdelijk leegstaande 
klaslokalen. 
 
Aan wie verhuurt u en onder welke voorwaarden? 
 

Antwoord: In lijn met de Educatieve Agenda Maastricht 2021-2024 is het streven om te komen tot 
duurzame kindcentra en brede scholengemeenschappen (ambitie 4) waarbij de 
doorlopende leerlijn van 0 tot 18 jaar aangeboden wordt. Indien er sprake is van 
tijdelijke leegstaande klaslokalen wordt door het schoolbestuur invulling gezocht die 
bijdraagt aan deze ambitie. In dit kader wordt dus veelal een leegstaand lokaal 
(tijdelijke) verhuurd aan de kindpartners. 
 
Voor reguliere kinderopvang (dagopvang 0 tot 4 jaar en voor- en naschoolse opvang) 
dient vanwege de staatssteunregels een marktconforme huurprijs te worden toegepast 
welke minimaal kostendekkend is. De uitgangspunten zoals opgenomen in kadernota 
Grond- en Vastgoedbeleid is hierop van toepassing. 
 
De enige uitzondering die er nog bestaat is een peuteropvang welke voorschoolse 
educatie aanbiedt. Deze vorm van peuteropvang moet wel voldoen aan de daaraan 
verbonden voorwaarden. Voorschoolse educatie wordt niet gezien als een economische 
activiteit en wordt gesubsidieerd vanuit gemeentelijke middelen. Voor deze voorziening 
hanteert de gemeente het stadsbrede huurtarief. 

  

Vraagnummer: 13.9 

Pagina:  41 
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Vraag: 

 
We zien dat nog steeds 18% van de peuters en basisschoolleerlingen risico lopen op 
onderwijsachterstand. Dit is 1 op de 5 peuters en basisschoolleerlingen. Zijn al deze 
kinderen in beeld en is er geen vergeten groep die onder de radar blijft? Hoe wilt u dit 
voorkomen? 
 

Antwoord: Deze kinderen zijn in beeld via Jeugdgezondheidszorg. Ouders kunnen vanwege 
verschillende overtuigingen ervoor kiezen om geen gebruik te maken van een 
kinderopvang of ouders laten de kinderen niet door de GGD registreren in de 
peutermonitor. Dit kan het cijfer beïnvloeden welke kinderen in beeld zijn. Door een 
intensieve samenwerking met GGD, kinderopvangorganisaties, schoolbesturen en 
Jeugdgezondheidszorg willen we de onderwijsachterstanden aanpakken. Hierbij is dit 
onderwerp ook in de regio onder de aandacht.  

  

Vraagnummer: 13.10 

Pagina:  47  

Vraag: Ambitie 9C3: 
Bevorderen van multifunctioneel gebruik van sport- en overige (wijk)accommodaties. 
 
Inwoners aan het sporten krijgen is een goede inzet voor het gezond en sociaal houden 
van onze inwoners. Er zijn veel momenten waarop dat kan gebeuren echter zijn er ook 
burgerinitiatieven die niet aan het licht komen daar men geen aandacht vanuit de 
gemeente hieraan geeft, en ook deze groepen niet in een sportclub willen vanwege het 
er vrij in kunnen bewegen wanneer men de sport beoefend. Een voorbeeld is dat er wel 
diverse nieuwe en oude opgeknapte jeu de boule banen zijn of buurtbewoners die 
samen gaan wandelen etc. Vaak ook lopen daar de leden tegen het feit aan dat er geen 
nieuwe mensen bijkomen.  
 
Hoe denkt u dat deze groepen gefaciliteerd kunnen worden om hun buurt leefbaar en 
vooral mensen achter de venster uit krijgen voor te sporten? 
 

Antwoord: Stad breed blijkt dat onze buitenruimte inmiddels is uitgegroeid tot één van de 
belangrijkste ‘sportaccommodaties’. Grote groepen inwoners wandelen, fietsen, spelen 
en rennen in de buitenruimte wat heeft bijgedragen aan de goede scores op het gebied 
van sport en bewegen. Maastricht Sport wil de buitenruimte ook meer gaan inzetten 
voor stimuleringsactiviteiten van jong tot oud. Dat willen we doen door meer 
activiteiten te huisvesten op en rond de multifunctionele sportparken, door een 
kwaliteitsslag m.b.t. speelplekken, door schoolpleinen uitdagender in te richten, door 
routes te verbeteren. Bovendien is er ons platform Bewegen in Maastricht. Dit is een 
online vindplek voor sportinitiatieven in Maastricht.  
Het helpt/vergemakkelijkt de inwoners in hun zoektocht naar een passend aanbod op 
basis van onze zoekcriteria/filter en kennispagina’s. Middels de interactieve kaart kan je 
snel een aanbod vinden in je buurt of te weten komen waar iets in Maastricht ligt 

  

Vraagnummer: 13.11 

Pagina:  48  

Vraag: In 2025 voeren we groot onderhoud uit aan het Geusseltbad. Het zwembad zal hiertoe 
drie maanden gesloten zijn, hetgeen invloed heeft op de programmatie. Het streven is 
bepaalde lessen over te brengen naar andere zwembaden in Maastricht om zo enige 
continuïteit te verzekeren. 
 

Effectindicatoren Realisatie Begroting 

Jaar 2019 2020 2021 2022 2023 2025 

% Peuters en basisschoolleerlingen met het 

risico op (onderwijs)achterstand per 1 oktober2 

 

17 18 18 17 18 18 

1) Bron van de indicator: Jaarverslag Leerplicht/RMC. 

2) Hoe hoger dit percentage, hoe meer doelgroeppeuters (met VVE-indicatie) wij bereiken met een VVE- 

programma. De indicator is door het CBS i.o.v. ministerie OCW bepaald op basis van de omgevings-

kenmerken: opleidingsniveau van ouders, herkomst, verblijfsduur van de moeder in NL, wel of niet in de 

schuldsanering, het gemiddelde opleidingsniveau van de moeder op school. Bron: CBS, dashboard 

onderwijskansen. 
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Heeft u ook een oplossing voor het bad waar speciaal aandacht is voor mensen met een 
beperking die nu in een verwarmd zorgbad hun (dagelijkse wekelijkse) oefeningen doen 
voor fit te blijven om beter met hun beperking om te gaan? 
 

Antwoord: De locaties zijn De Treffer in Eijsden, het Anker in Buchten, zwembad Hoensbroek, 
Hotel de l’Empereur en Dormio Resorts. Zwembaden Hoensbroek en ’t Anker zijn enkel 
bedoeld voor verenigingen. De zwembaden bij Hotel de l’Empereur, De Treffer en 
Dormio resorts zullen worden gebruikt voor de eigen activiteiten. Daarnaast hebben we 
voor een groot deel van de zorggroepen ook een alternatieve locatie kunnen 
aanbieden. De zorggroepen zullen voornamelijk plek krijgen in De Treffer in Eijsden. 

  

Vraagnummer: 13.12 

Pagina:  50 

Vraag: 

 
Top om met jeugdigen, amateurs en professionals cultuur te laten en kunnen 
meemaken, maar hoe gaan we nu om met de aangekondigde bezuinigingen die een 
flinke rem zijn om vooral nieuwe maar ook bestaande instelling te faciliteren? 
 

Antwoord: Met onze culturele organisaties zoeken we naar mogelijkheden om de aangeboden 
activiteiten meer met, voor en door jongeren vorm te geven. Om dat mee mogelijk te 
maken, verlengen we onder meer de gemeentelijke Subsidieregeling Impuls 
Jongerencultuur Maastricht. De vervaldatum zal aangepast worden van 1 januari 2025 
naar 1 oktober 2025.   
 

  

Vraagnummer: 13.13 

Pagina:  51 

Vraag: Wat is stand van zaken rond de Bonbonnière?  
 

Antwoord: Het eindadvies op basis van het haalbaarheidsonderzoek naar de ruimtelijk-fysieke 
componenten van het bijgestelde initiatiefplan van Landmark B.V. en Heineken 
Nederland B.V. is in de afrondende fase. Dit advies wordt in november verwacht. De 
financiële haalbaarheid van de plannen is op dit moment nog niet vastgesteld.  
Inmiddels is de intentieovereenkomst van rechtswege beëindigd omdat er geen 
anterieure overeenkomst is aangegaan. Hierdoor blijft de bestaande erfpacht aan 
Heineken in stand. 

  

Vraagnummer: 13.14 

Pagina:  51 

Vraag: Ambitie 8.C16:  
We stimuleren cultureel ondernemerschap bij onze culturele instellingen. 
 
Hoe denkt u met de (eu)regio en zuid-limburgse steden samen te werken ondanks de 
aangekondigde bezuinigingen? Is er extra geld voor vrijgemaakt of blijft het bij een 
gedachte? 
 

Antwoord: In het coalitieakkoord is opgenomen dat cultuur een constructieve bouwsteen is in het 
vergroten van de regionale samenwerking. De focus hierbij ligt op de samenwerking in 
de Stedelijke Cultuurregio Zuid. Om deze te versterken vinden er periodiek overleggen 
plaats, zowel op ambtelijk als bestuurlijk niveau. Waar Euregionaal kansen te pakken 
zijn op het gebied van culturele samenwerking, laten we die uiteraard niet liggen. 
Jaarlijks wordt er vanuit Maastricht een budget van € 45.000 beschikbaar gesteld (o.a. 
t.b.v. ondersteuning aan het themafonds ZOZ Academy Limburg en het Jan Smeets 
Fonds).  Sittard-Geleen en Heerlen dragen ook financieel bij aan de Stedelijke 

 Ambities coalitie voor de middellange termijn 

8.M1 Vergroten van de mogelijkheden voor alle jeugdigen om cultuur te kunnen meemaken. 
 

8.M2 Versterken van de verbinding tussen amateurs en professionals, omdat die dynamiek nieuw 
talent helpt ontdekken en de verenigingen vitaal houdt. 
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Cultuurregio. Er wordt (met het oog op de aangekondigde bezuinigingen) geen extra 
geld vrijgemaakt. 
 

  

Vraagnummer: 13.15 

Pagina:  53 

Vraag: We stimuleren cultuurproductie en presentatie via diverse projectsubsidies, o.a. 
Maastrichtse Taal en Cultuur, KIOR, projectenregeling amateurkunsten en de eenjarige 
projectsubsidie dynamiek.  
 
Het stimuleren van de Maastrichtse taal prachtig. Maar hoe gaat u dit verwezenlijken?  
Worden hier extra Maastrichtse boeken aangeleverd bij Bibliotheek en of boekhandel? 
 

Antwoord: In het coalitieakkoord ‘Maastricht, Stad van verbondenheid 2022-2026’ heeft het 
college de ambitie uitgesproken, initiatieven op het gebied van Maastrichtse taal en 
cultuur te stimuleren en ondersteunen. Om uitvoering te geven aan deze ambitie heeft 
het college in juli 2023 (conform besluit 2023.03200) ingestemd met een eerste 
uitwerking in vier programmalijnen: kennismaken, leren, stimuleren en innoveren. Op 
basis van deze programmalijnen zijn er in 2023 een aantal eerste opdrachten verleend 
om de Maastrichtse taal en cultuur te stimuleren.  
 
Met deze opdrachten was het mogelijk om gericht te sturen op het leveren van 
diensten en goederen op het gebied van Maastrichtse taal en cultuur. Voor de 
besteding van de middelen in 2023 zie de RIB Mestreechter taol en cultuur d.d. 04-07-
2024. Deze opdrachten zijn allemaal in de afrondende fase en worden geëvalueerd. In 
voorgemelde RIB wordt ook de aanpak voor de periode 2024-2025 toegelicht. Dit alles 
conform het collegevoorstel ‘Aanpak besteding middelen Maastrichtse taal en cultuur 
2024-2026’ (2024.02223, d.d. 01-07-2024). 

  

Vraagnummer: 13.16 

Pagina:  61 

Vraag: Van de BBV-indicatoren zijn de gegevens over 2023 nog niet bekend. Hoe is dit mogelijk 
bij een toenemende digitalisering? 
 

Antwoord: Het rijk heeft in het Herziene Besluit Begroting (BBV) aangegeven, dat gemeenten in de 
begroting en rekening een basisset van beleidsindicatoren (BBV-indicatoren) dienen te 
gebruiken. Verplichte meetbron voor deze indicatoren is ‘waarstaatjegemeente.nl’. De 
gegevens van een aantal BBV-indicatoren op pagina 61 Begroting 2025 worden op dit 
moment nog niet door het rijk vermeld op deze website. De gemeente Maastricht heeft 
geen invloed op het moment waarop het rijk deze cijfers publiceert. 
 

  

Vraagnummer: 13.17 

Pagina:  61 

Vraag: 

 
De cliënten met maatwerk arrangementen liggen fors hoger dan het landelijke cijfer. Is 
hier een verklaring voor? 
 

Antwoord: De belangrijkste oorzaak hiervan ligt in het feit dat er in onze gemeente een grotere 
vraag is naar Wmo ondersteuning. Dit is het gevolg van een complex samenspel van 
onderliggende sociale en economische factoren. Zonder volledig te zijn en in 
willekeurige volgorde gaat het onder andere om de volgende determinanten. 
Maastricht heeft meer ouderen, meer eenpersoonshuishoudens, meer inwoners met 
een slechte fysieke en mentale gezondheid, meer mensen met een inkomen op het 
sociaal minimum, minder vrijwilligers en minder mantelzorgers. Daarnaast kunnen 

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2023 
2019 2020 2021 2022 2023 

Per 10.000 inwoners, aantal Wmo-cliënten  

met maatwerkarrangement6 
1.000 1.020 930 980 970 740 

 

https://maastricht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/229d7d13-7111-4c43-99c1-5ddbdb9fc5de?documentId=86225438-7eb9-4e13-a5b5-ee7636b43ab1&agendaItemId=baae8321-b834-4600-8f7f-888a18edde8d
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=a80208a2a8880a8202a282a0623b9f34/RIB_-_Mestreechter_taol_en_cultuur_2024-2026.pdf
https://maastricht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/dd8a36cb-cd2e-4c7e-bdc7-e97e3521b92d?documentId=a802cb69-acaa-4c0d-ab54-a396abba357d&agendaItemId=46dc9c0f-aa5d-4d28-9ccb-84baf0f7536b
https://maastricht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/dd8a36cb-cd2e-4c7e-bdc7-e97e3521b92d?documentId=a802cb69-acaa-4c0d-ab54-a396abba357d&agendaItemId=46dc9c0f-aa5d-4d28-9ccb-84baf0f7536b
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beleidskeuzes bij de inrichting van de Wmo en de wijze van registreren tot verschillen 
leiden. 

  

Vraagnummer: 13.18 

Pagina:  62  

Vraag: Ambitie 1.M3: 
Om de gewenste omslag binnen het sociaal domein (inclusief de veerkrachtige 
wijkenaanpak) te kunnen maken, om te werken vanuit en om samen te werken met 
mensen en buurten is eerst groot onderhoud nodig. De basis moet op orde. We moeten 
meer grip krijgen op de instroom en de uitstroom in de diverse regelingen, zodat we 
ondersteuning kunnen garanderen voor de mensen die het echt nodig hebben. We 
zetten onze inzet om meer grip te krijgen op het aantal en de kwaliteit van de 
aanbieders voort, om zo meer grip te krijgen op de uitgaven. Daarvoor hebben we ook 
betere data nodig. Zodat we weten wat de effecten zijn van ons beleid en tijdig kunnen 
bijsturen. Dit gaat allemaal niet vanzelf, daar is tijd en menskracht voor nodig.buig 
 
a. Hoever bent u met de omschakeling om hulp te geven die nodig is en niet hulp 

waar men recht op heeft? 
b.  U geeft aan dat een gewenste omslag pas kan worden bereikt als betere data ter 

beschikking komt en dat er veel tijd en menskracht daarvoor nodig is. Is dit pas 
onlangs ontdekt of heeft men in het verleden de aandacht gegeven aan andere 
zaken? 

 

Antwoord: a. In principe is ons beleid al sinds 2007 bij de invoering van de Wmo dat wij geen 
hulp geven op basis van een recht, maar op basis van wat nodig is. Daarbij geldt het 
uitgangspunt “niet meer dan nodig, niet meer dan noodzakelijk".  De afgelopen 
jaren hebben we dit beleid in de praktijk steeds verder geconcretiseerd in onder 
andere onze verordening en richtlijnen voor het beoordelen van Wmo-aanvragen. 
De afgelopen periode hebben we met name ingezet op scholing van medewerkers 
in het hanteren van het principe van positieve gezondheid (wat uitgaat van de 
mogelijkheden en de veerkracht van inwoner met een hulpvraag) en door 
aanpassingen in de inkoop van voorzieningen.  
 

b. Dat is in het verleden ook al onderkend en was een belangrijk aspect van het DSD-
traject (Duurzaam Sociaal Domein). 

  

Vraagnummer: 13.19 

Pagina:  63/64 

Vraag: Hoever bent u met de voorbereiding om bewoners van het AZC te laten mee-
functioneren in groenonderhoud en op deze manier hun stad te leren kennen? 
 

SAB: SAB heeft deze vraag ingetrokken. 

  

Vraagnummer: 13.20 

Pagina:  65  

Vraag: Teruggang van 2 locaties naar 1 locatie van de Masters waarmee de subsidie met 
€105.000,- gekort kan worden. Zoals bekend, staan beide locaties van de Masters onder 
druk vanwege huisvestingskosten. Inzet van de Masters en gemeente is om in 2025 één 
locatie open te houden (en meerjarig te zoeken naar nieuwe mogelijkheden). Hierdoor 
kan het in de begroting opgenomen subsidiebedrag ten opzichte van 2024 worden 
verlaagd. 
 
Waarom wordt er samen met the Masters niet gekeken naar leegstaande 
schoolgebouwen om de huisvestingskosten op niveau te krijgen? 
  

Antwoord: In overleg met de afdeling vastgoed van de gemeente hebben we ook naar leegstaand 
of leegkomend vastgoed gekeken van de gemeente. Los van het feit dat we zien dat er 
nagenoeg geen pand geschikt is, blijkt het ook zo te zijn dat op de panden al vaak een 
claim ligt vanuit een ander initiatief of plan. De oplossing om op een geschikte en 
beschikbare plek te landen moet daarom buiten de gemeentelijke contouren gezocht 
worden.  
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Vraagnummer: 13.21 

Pagina:  68 

Vraag: 

 
Hoeveel van de 7500 huishoudens met een inkomen tot 110% van het wettelijk sociaal 
minimum zijn tevreden en kunnen wél rondkomen met dit inkomen? Moet men in veel 
gevallen niet nagaan welke bijdragen/toeslagen nodig zijn en niet op welke 
bijdragen/toeslagen men recht heeft? 
 

Antwoord: Hoeveel huishoudens met een inkomen van 110% van het wettelijke sociaal minimum 
tevreden zijn met het inkomen en van dit inkomen kunnen rondkomen is onbekend. 
Een en ander is ook afhankelijk van het bestedingspatroon en de behoefte van 
huishoudens, niet alleen van het inkomen. 
 
Inkomenspolitiek is bovendien voorbehouden aan het Rijk, de beleidsruimte van de 
gemeente op dit gebied is beperkt. In het algemeen kan worden gesteld dat het Rijk de 
regels stelt omtrent het verstrekken van inkomensondersteuning en toeslagen. De 
gemeente verstrekt inkomensondersteuning op basis van deze regels. Het staat iedere 
inwoner van Maastricht vrij om inkomensondersteuning aan te vragen bij de gemeente. 
Indien de inwoner die de aanvraag doet aan de voorwaarden voldoet, moet de 
gemeente de ondersteuning verstrekken. 
 
Bij het verstrekken van de belangrijkste toeslagen – huurtoeslag, zorgtoeslag, 
kinderopvangtoeslag en kindgebonden budget – is de gemeente überhaupt niet 
betrokken. Het Rijk (de Belastingdienst) verstrekt deze toeslagen direct aan de inwoner. 

  

Vraagnummer: 13.22 

Pagina:  69 

Vraag: 

 
 
Wat is de momentele stand van zaken inzake gedeeltelijk bijverdienen in de PW zonder 
aftrek uitkering? 
 

Antwoord: Bij parttime werk komen bijstandsgerechtigden in aanmerking voor een vrijlating. Een 
deel van de inkomsten wordt dan voor een bepaalde periode en tegen een maximum 
percentage van de inkomsten en een maximumbedrag per maand niet op de bijstand 
gekort.  
 
De percentages en de duur verschillen nu nog. Zo is er de algemene vrijlating van 6 
maanden met een percentage van 25% van de inkomsten en een maximumbedrag van 
€ 269,- per maand. Daarnaast is er voor een alleenstaand ouder (met kind onder de 12 
jaar) nog een verlengde vrijlating van 30 maanden met een percentage van 12,5% van 
de inkomsten en een maximumbedrag van € 167,79 per maand. 
 
Er wordt vanaf 1 januari 2025 geanticipeerd op de komende Participatiewet in balans 
door deze vrijlatingen ook toe te passen op jongeren tot 27 jaar. 

  

Vraagnummer: 13.23 

Pagina:  69 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2025 

Aantal huishoudens met een inkomen tot 110% 

wettelijk sociaal minimum1 
7.902 7.770 7.600 7.5002 

nog niet 

bekend 

nog niet 

bekend3 

 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2025 

% Toe-/afname aantal Pw-uitkeringen  

inclusief kleine regelingen4 
-2,4 5 -5 -2,9 0,0 2,95 

1. Bron: gemeente Maastricht (SZMH). 

2. Ambitie ministerie SZW/CPB voor 2025. De voorspelling op grond van een eerste voorzichtige 

inschatting o.b.v. landelijke cijfers is een stijging van het bijstandsvolume in 2024 met 2,9%. 

 



Beantwoording technische vragen Begroting 2025, deel 1                                                                                                                   37 

Vraag: Worden alleen mensen die behoren tot de groep “inkomen lager dan 110% van het 
minimum” benadert wegens betalingsachterstanden of geldt dit ook voor andere 
groepen? 
 

Antwoord: Wij benaderen inwoners met betalingsachterstanden, in het kader van de zogenaamde 
vroegsignalering, onafhankelijk van hun inkomen. Alle inwoners van wie wij signalen 
over schulden ontvangen worden door benaderd door het Er-op-af-team, bestaande uit 
een medewerker van Trajekt en een medewerker van de Kredietbank Limburg. 

  

Vraagnummer: 13.24 

Pagina:  69 

Vraag: Verstrekken van een passende inkomensvoorziening (bijstandsuitkering, bijzondere 
bijstand en lokale minimaregelingen) aan mensen die daar recht op hebben. Met oog voor 
rechtmatigheid en doelmatigheid en met bijzondere aandacht voor kinderen in armoede.  
 
Onderlijnde. Moet dit niet worden “……. aan mensen die dit nodig hebben”? Dit lijkt ons 
een behoorlijk inzichtelijk verschil en waarom kijkt men niet naar hetgeen mensen 
nodig hebben? Is hier een wettelijke wijziging voor nodig? 
 

Antwoord: De basis voor het verstrekken van bijstand en aanspraak op minimaregelingen is 
inderdaad niet de individuele behoefte van de aanvrager, maar wordt gevormd door de 
wet en verschillende regelingen. Er moet dus steeds sprake zijn van een rechtsbasis, 
deze basis is leidend. Overigens zijn de wet en de regelingen, op hun beurt, wel 
gebaseerd op wat mensen in het algemeen minimaal nodig hebben, ze hebben het doel 
om een vangnet te bieden aan mensen die in (financiële) onzekerheid leven en om 
sociale ongelijkheid te verminderen. 
 
Overigens zou je kunnen stellen dat inwoners die een inkomensvoorziening vragen dit 
(blijkens de vraag) nodig hebben. De gemeente of de betreffende organisatie toetst of 
de aanvrager ook recht heeft op een inkomensvoorziening, op basis van de voor-
waarden. 

  

Vraagnummer: 13.25 

Pagina:  71 

Vraag: Op welke manier wil men nieuw beschutte werkplekken creëren? Is iedereen die in 
aanmerking komt voor een beschutte werkplek ook in beeld of is er nog een groot grijs 
gebied? Hoe worden deze mensen benadert en hoe verloopt het vervolgproces? 
 

Antwoord: Beschut werkplekken kunnen zowel bij reguliere werkgevers als binnen het 
mensontwikkelbedrijf worden georganiseerd. Het uitgangspunt is dat de inwoner 
centraal staat in wat hij/zij nodig heeft. Beschut werkplekken bij reguliere werkgevers 
zijn meer divers en vaak is hier ook meer ontwikkelperspectief. Als er sprake is van 
complexere problematiek waardoor een inwoner niet bij een reguliere werkgever 
geplaatst kan worden, wordt een werkplek bij het mensontwikkelbedrijf aangeboden.  
 
Inwoners die een positief advies beschut werk hebben ontvangen vanuit het UWV zijn 
bekend bij de gemeente. Met deze inwoners wordt als eerste contact opgenomen. 
Afhankelijk van de situatie zal beoordeeld worden of voor de inwoner direct een 
geschikte beschutte werkplek kan worden gezocht of dat nog ingezet moet worden op 
ontwikkeling. 

  

Vraagnummer: 13.26 

Pagina:  72 

Vraag: Ambitie 7.M4: 
We willen dat iedereen die dat kan, ook aan de slag gaat. Iedereen heeft talenten. We 
zoeken naar mogelijkheden om ieders talent maatschappelijk in te zetten, door middel 
van betaald werk, opleiding of vrijwilligerswerk. We helpen mee in de zoektocht naar 
creatieve oplossingen. Daaraan te werken is een gedeelde verantwoordelijkheid van 
werkgevers, overheden, onderwijsinstellingen en werknemers. 
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Onderlijnde. Welke rol speelt de gemeente Maastricht in deze gedeelde verantwoor-
delijkheid? Hoe wil men deze zaken centraal coördineren? 
 

Antwoord: Werk zorgt ervoor dat mensen hun talenten kunnen benutten en hun sociale netwerk 
kunnen vergroten. Als Gemeente Maastricht werken we op verschillende niveaus aan 
een passende, creatieve oplossing voor de hulpvragen van inwoners. Op het niveau van 
de arbeidsmarktregio (ontwikkelen van gezamenlijk beleid), op lokaal niveau (met onze 
ketenpartners) en op individueel niveau door de persoonlijke interactie tussen de 
consulenten en de mensen die zich bij hen melden voor ondersteuning (maatwerk).  
 
Gemeente Maastricht heeft een actieve rol in het Werkcentrum Zuid-Limburg, waarin 
overheidsinstanties, UWV, gemeenten, het bedrijfsleven en onderwijsorganisaties 
samenwerken. Deze centrale plek in de buurt brengt de gezamenlijke publieke en 
private dienstverlening voor werk en scholing aan werkzoekenden, werkenden en 
werkgevers samen onder één dak. 

  

Vraagnummer: 13.27 

Pagina:  73 

Vraag: 

 
 
Tabel “Aantal inwoners die vanuit PW geplaatst zijn in betaald werk”. Wanneer acht 
men deze plaatsingen als duurzaam geplaatst? Hoe lang moet iemand werken voordat 
deze plaatsing als duurzaam kan worden gezien? Dit is onzes inziens geen 
gevoelskwestie. 
 

Antwoord: Een plaatsing wordt als duurzaam gedefinieerd wanneer deze plaatsing voor minimaal 6 
aaneensluitende maanden is gerealiseerd. 

  

Vraagnummer: 13.28 

Pagina:  75 

Vraag: 

 
De % WMO-cliënten die de WMO-ondersteuning als passend ervaren zien we afnemen. 
Wat is hiervan de oorzaak en worden deze voor verbetering aangepakt? 
 

Antwoord: We constateren dat de grote meerderheid van de cliënten zeer positief is over de 
passendheid van de Wmo-ondersteuning. We zien ook dat dit cijfer iets lager ligt dan in 
voorgaande jaren, wellicht veroorzaakt door de wachtlijst huishoudelijke hulp, maar 
nog steeds als 'goed’ gekwalificeerd mag worden. De oorzaak van een dergelijk klein 
verschil is moeilijk te achterhalen. Wij zien dan ook geen aanleiding voor nader 
onderzoek en/of verbetermaatregelen. We blijven deze ontwikkeling wel met aandacht 
volgen. 

  

Vraagnummer: 13.29 

Pagina:  75  

Vraag: In hoeverre is men gevorderd om het WMO beleid aan te passen naar kijken wat men 
nodig heeft en niet meer kijken naar waar men recht op heeft? 
 

Antwoord: In principe is ons beleid al sinds 2007 bij de invoering van de Wmo dat wij geen hulp 
geven op basis van een recht, maar op basis van wat nodig is. Daarbij geldt het 

Prestatie-indicatoren Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2025 

Aantal inwoners geplaatst in betaald werk1 320 268 403 377 289 280 

1) Bron: Podium24. 

 

Effectindicator1 Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2025 

Cliëntervaring 

% Wmo-cliënten dat de Wmo-

ondersteuning als passend ervaart2 
Geen meting 84 86 84 81 82 

1) Deze indicator en de daarbij genoemde uitkomsten geldt voor taakveld 6.6, 6.71 en 6.81. 

2) Bron: Gemeentelijke monitor sociaal domein. Bij deze indicator geldt dat de meetgegevens voor een 

bepaald jaar, gemeten zijn in het daaropvolgende jaar. Dus meetgegevens 2023 zijn gemeten in 2024. 
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uitgangspunt “niet meer dan nodig, niet minder dan noodzakelijk".  De afgelopen jaren 
hebben we dit beleid in de praktijk steeds verder geconcretiseerd in onder andere onze 
verordening en richtlijnen voor het beoordelen van Wmo-aanvragen. De afgelopen 
periode hebben we met name ingezet op scholing van medewerkers in het hanteren 
van het principe van positieve gezondheid (wat uitgaat van de mogelijkheden en de 
veerkracht van inwoner met een hulpvraag) en door aanpassingen in de inkoop van 
voorzieningen.  

  

Vraagnummer: 13.30 

Pagina:  76 

Vraag: Kan de inzet van Omnibuzz niet worden beperkt door 65+ gratis openbaar vervoer aan 
te bieden? Is hier al naar gekeken en waarom is dit nog niet ter uitvoering gebracht? 
 

Antwoord: Wij hebben niet specifiek onderzocht of het aanbieden van gratis OV aan 65-plussers 
kan leiden tot een beperktere inzet van Omnibuzz. Als iemand met het OV kan reizen, 
dan krijgt diegene namelijk geen toegang tot Omnibuzz 
 
Wel kunnen we twee activiteiten aanhalen die raakvlakken hebben met uw suggestie: 
 

 De Voor Elkaar Pas 
Sinds de start van Omnibuzz kunnen Omnibuzz-pashouders gebruik maken van een 
kortingskaart van Arriva; de Voor Elkaar Pas. Daarmee kan op elk moment met 37% 
korting gereisd worden met de Arriva bussen in Limburg. En daarmee is een rit 
goedkoper dan dezelfde rit per Omnibuzz. Het percentage deelnemers aan deze 
VEP ligt in Maastricht op 30% van alle Maastrichtse pashouders. Daarmee behoort 
Maastricht tot de top in Limburg.  
Omdat het gebruik van de VEP al jaren stabiel is, moeten we constateren dat de 
prijs van een rit voor het overgrote deel van onze pashouders niet bepalend is voor 
het gebruik van OV of Omnibuzz. Het OV is simpelweg niet toegankelijk voor het 
grootste deel van de Omnibuzz-reizigers. Het gratis maken van het OV voor 65-
plussers zal hier niets aan kunnen veranderen. 

 

 Pilot gratis OV als voorloper op Omnibuzz 
Begin 2024 is Omnibuzz gestart met een pilot in de gemeenten Sittard-Geleen en 
Horst aan de Maas. Doel was om de groep die Wmo-vervoer aanvraagt een 
tussenoplossing te geven door een jaar lang gratis OV van Arriva aan te bieden. 
Hiermee zou de drempel om het OV te gebruiken met name verlaagd worden voor 
personen die eerder gewend waren aan het reizen per auto. Bij succes zou deze 
werkwijze uitgebreid kunnen worden naar andere gemeenten. Door de minimale 
aanmeldingen is deze pilot momenteel in de wachtstand gezet. Een eerste 
voorzichtige conclusie is dat de groep die de drempel naar het OV te groot vindt en 
daarom Wmo-vervoer aanvraagt, niet zo groot is als gedacht werd. 

  

Vraagnummer: 13.31 

Pagina:  77 

Vraag: 

 
 
Er zijn 6000 inwoners met een indicatie huishoudelijke hulp. Wat heeft u tot op heden 
gedaan om de grote wachtlijsten in te korten? Met hoeveel is de wachtlijst afgenomen 
sinds 1-1-2024? In hoeverre maakt men gebruik van vrijwilligers en op welke manier 
wilt u vrijwilligers werven? 
 

Antwoord: Wat hebben we gedaan/ wat doen we? 
Op de domeinvergadering van 6 februari hebben we uw raad geïnformeerd over de 
weerbarstigheid van de arbeidsmarktkrapte. De demografie zorgt voor een afname van 

Effectindicatoren  
  

Realisatie Begroting Begroting 

2020 2021 2022 2023 2024 2025 

Volumeontwikkeling1, 2 

Aantal inwoners met een indicatie 
huishoudelijke hulp  

5.553 5.624 5.909 5.705 6.000 6.000 
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het personeelsaanbod in alle sectoren. Zowel op gemeentelijke schaal – door de 
zorgaanbieders, Podium24 en de re-integratieafdeling van sociale zaken -, als op 
landelijk niveau (programma Toekomstbestendig Arbeidsmarkt Zorg en welzijn) wordt 
volop ingezet om meer arbeidspotentieel te ontwikkelen en aan te trekken; specifiek 
voor de sector zorg en welzijn. De ervaring leert ons inmiddels dat dit helaas niet per 
definitie leidt tot uitbreiding van de beschikbare capaciteit in het kader van de Wmo.  
Tegelijkertijd groeit de behoefte aan huishoudelijke hulp; door de vergrijzing en de 
verdere toename van thuiswonende ouderen in de Wet langdurige zorg.  
 
In het project herijking huishoudelijke hulp werken we via acht bouwstenen aan de 
verdelingsvraagstukken die zich – gegeven deze werkelijkheid - opdringen.  
In april 2024 hebben we een nieuw normenkader huishoudelijke hulp ingevoerd. Dit 
normenkader maakt als bijlage 3 deel uit van het Besluit maatschappelijke 
ondersteuning. Voorts wordt er door de gemeentelijke toegang – bij periodieke 
onderzoeken en nieuwe meldingen – met andere ogen gekeken naar de onder-
steuningsbehoefte; meer dan voorheen ligt de focus op (het ondersteunen van) eigen 
oplossingen. In de RIB van 1 oktober 2024 (Nieuws uit het sociale domein) rapporteer-
den we de eerste resultaten hiervan. Om de PGB-dienstverlening toegankelijker te 
maken, nemen we deel aan het landelijke project ‘toerusting budgethouders’.  
In de RIB van 26 juni 2024  informeerden we u hierover. Mede als gevolg hiervan zien 
we een toename van het aantal cliënten dat gebruik maakt van een PGB (+ 10%). Ten 
slotte werken aan een nieuwe inkoopstrategie. Onderdeel hiervan zijn de keuzes over 
de inrichting en positionering van het toegangsproces, het aanbod van was- en 
strijkactiviteiten en het toepassen van reablement. We zijn voornemens in het voorjaar 
2025 de nieuwe opdracht huishoudelijke hulp in de markt te zetten.  
 
Ontwikkeling wachtlijst 
Per 9 oktober 2024 staan er 749 inwoners op de wachtlijst huishoudelijke hulp. Vijf 
daarvan hebben een urgente status. Deze cliënten worden met voorrang opgepakt.  Op 
1 januari 2024 stonden 794 inwoners op de wachtlijst waarvan 29 met een urgente 
status. Het verloop van de wachtlijst is grillig. Er is thans (nog) geen sprake van een 
structureel dalende trend. Dit betekent dat de effecten van onze huidige acties nog 
onvoldoende zijn om de wachtlijst te doen dalen.  
 
Gebruik en werving vrijwilligers  
Bij het individueel onderzoek naar aanleiding van de ondersteuningsbehoefte worden 
alle mogelijke oplossingsrichtingen overwogen. De inzet van informele ondersteuning - 
waaronder die van vrijwilligers - is hier onderdeel van. In hoeveel situaties hierin een 
(deel)oplossing wordt gevonden, hebben we niet in beeld. Mede in het licht van de 
uitgebreide arbeidsmarktbenadering zijn we van mening dat een categorale werving 
van vrijwilligers voor de dienstverlening huishoudelijke hulp weinig zinvol is. 

 
 

15 Fractie: LPM  
  

Vraagnummer: 15.1 

Pagina:  44  

Vraag: Businesscase 4 nieuwe binnensportaccommodaties (raad juni 2023). 
U noemt 4 nieuwe binnensportaccomodaties plus een nieuwe sporthal in oost, waarom 
worden die gebouwd, vervangen zij verouderde zalen, hoeveel kosten ze en verdwijnen 
daardoor andere? 
 

Antwoord: Op 27 juni 2023 heeft de raad de businesscases en het benodigd investeringskrediet 
van €16.000.000,- voor de binnensportvoorzieningen bij Kindcentrum Scharn, Belfort, 
Groene Loper en de binnensportvoorzieningen ter vervanging van sporthal De Heeg 
akkoord bevonden.  
 
Gymzaal Scharn komt ter vervanging van de huidige gymzaal Scharn 1. Gymzaal Groene 
Loper is een nieuwe gymzaal in de directe nabijheid van het nieuwe kindcentrum De 
Loper. In Belfort komt naast het nieuwe kindcentrum Belfort een nieuwe sportzaal (2 
sportvakken / gymzalen) ter vervanging van gymzaal Belfort 2 die in 2023 voor de bouw 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/agenda/agendaview/action=showdoc/ag=88082a8a00882a20028208a82311f6fd/pdc=2a2a88008288aaa808aa2aab33d64077/Presentatie_informatiesessie_Huishoudelijke_hulp.pdf
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR619885/10
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR619885/10
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=288a8a0088208aa002a20aa2483754a6/RIB_-_Nieuws_uit_het_sociaal_domein.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2a080802828802a002a20a806292d464/RIB_-_Maandelijkse_RIB_sociaal_domein.pdf
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van het nieuwe kindcentrum Belfort is komen te vervallen. In De Heeg komt, naast De 
Boeckel, een nieuwe gymzaal ter vervanging van sporthal De Heeg. Voor verdere 
informatie verwijzen wij naar het raadsvoorstel (Businesscase 4 nieuwe 
binnensportaccommodaties kenmerk 43-2023).  
Sporthal Oost komt ter vervanging van sporthal De Heeg en maakt onderdeel uit van 
het integraal raadsvoorstel IHP VO en binnensport. Dit raadsvoorstel is voorzien voor 1e 
kwartaal 2025. 

  

Vraagnummer: 15.2 

Pagina:  44 

Vraag: NHM 
a. Wat houdt de verzelfstandiging van het NHM in? 
b. Wat heeft de Raad dan nog te bepalen over het NHM? Bv over de locatie, 

activiteiten? Behoudt het NHM dan dezelfde subsidiebedrag? Wat kost deze 
verzelfstandiging? Wat gebeurt er als het NHM extra geld nodig heeft en ze 
verzelfstandigd is? Kan de directeur buiten de raad om bepalen dat de locatie op 
het Bosquetplein wordt opgeheven? 

Antwoord: a. Natuurhistorisch Museum Maastricht is onderdeel van de organisatie Centre 
Ceramique, daar loopt nu het proces van interne verzelfstandiging, een externe 
verzelfstandiging is nu niet aan de orde. 
 

b. Dit zou gelden bij een externe verzelfstandiging, die nu dus niet aan de orde is. 

  

Vraagnummer: 15.3 
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Vraag: a. Wat is de stand van zaken van de middenzaal? 
b.  Er zijn extra problemen opgedoken met het laden en lossen. Hoeveel kost dat 

extra en is het nog wel verstandig om het plan op die locatie voort te zetten? 
 

Antwoord: a. Na de Europese aanbesteding van de architect en de aanbesteding van de 
adviseurs wordt nu hard gewerkt aan het voorontwerp van de Middenzaal 
 

b. De logistiek is een uitdagende puzzel die gelegd moet worden. Voor zover nu 
bekend, leidt dit niet tot extra kosten 

  

Vraagnummer: 15.4 
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Vraag: Cultureel erfgoed en omgevingsvisie.  
Heeft u een inventarisatie gemaakt van wat er nog moet gebeuren m.b.t. cult. Erfgoed 
en de kosten? Zijn er extra kosten m.b.t. de aanpassing aan de omgevingsvisie? 
Hoeveel? 
 

Antwoord: Het cluster Cultureel Erfgoed heeft een overzicht van activiteiten die ervoor moeten 
zorgen dat erfgoed goed geborgd wordt in de Omgevingsvisie. Daar zijn extra kosten 
aan verbonden zoals de uitbesteding aan derden om diverse inventarisaties te laten 
maken van ons erfgoed, waarbij gekeken moet worden naar de nieuwe eisen vanuit de 
Omgevingswet (bijvoorbeeld ensemblewaarde). De hoogte van die kosten zijn nog niet 
bekend en zullen in 2025 worden geraamd. De werkzaamheden hiervoor zijn gepland 
voor de periode 2026-2029.  

  

Vraagnummer: 15.5 
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Vraag: a. Is dit de laatste vestingvisie van 2011 en wat is er van gerealiseerd? Wordt de visie 
geactualiseerd? 

b. Welk budget staat er voor gereserveerd sinds 2011, is dat lage budget aangepast in 
de loop der jaren? 

c. Hoeveel budget is er voor de komende jaren gereserveerd voor het herstel van het 
verval in de Hoge Fronten? 

d. Moet er niet veel meer geld bij zodat het herstel voortvarender aangepakt kan 
worden? 
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e. Kan geld geoormerkt worden voor het tegen gaan van het verval in de Hoge 
fronten? 

f. Kan ook de overwoekering van planten Hoge Fronten aangepakt worden door het 
CNME want op veel plaatsen zijn de vestingswerken niet meer te zien of is daar 
geen geld voor? 
 

Antwoord: a. De Vestingvisie Maastricht loopt tot en met 2025 en zal volgend jaar 
worden geëvalueerd. Op basis van de uitkomst van de evaluatie zal worden 
beslist in welke vorm het uitvoeringsprogramma voor de komende jaren 
opgesteld zal worden. Van de huidige Vestingvisie is met name het deel 
betreffende Behoud en Beheer gerealiseerd al is dit uiteraard een continu 
proces; de Beleving dient echter nog sterker te worden opgepakt, in 
samenspraak met onze vestingpartners en met het Maastricht Museum. 
Het onderhoud van het Frontenpark en ondergronds gangenstelsel is als 
gevolg van de calamiteit aan de 5 Koppen opnieuw onder druk komen te 
staan. Hiervoor zal begin 2025 een nieuwe MJIP (Meerjarig 
Investeringsplan) worden opgesteld. De voor groot onderhoud 
gereserveerde budgetten voor Frontenpark en gangenstelsel (750K per jaar 
over 10 jaar) zijn nagenoeg geheel besteed aan de restauratie van de 5 
Koppen. 
 

b. Door de calamiteit met de courtinemuur bij Rondeel 5 Koppen en de inzichten bij 
het monitoren van met name het ondergronds gangenstelsel, is het 
exploitatiebudget voor onderhoud aan onze vestingwerken aangepast in 2020 van 
€240.000 naar €446.000 per jaar. 

 
c. Wij hanteren een prioriteringslijst voor het consolideren van alle onderdelen van 

onze vestingwerken. De Hoge Fronten is één van deze onderdelen waar jaarlijks 
geld voor wordt uitgegeven. Per jaar wordt gekeken welke werkzaamheden dienen 
te worden uitgevoerd (MJOP = Meerjarig Onderhoudsplan) en hoeveel van het 
budget hiervoor uitgetrokken kan worden. Er wordt altijd een zorgvuldige afweging 
gemaakt zodat ook andere delen van de vestingwerken de aandacht krijgen die ze 
nodig hebben. Het grootste deel gaat echter naar Frontenpark en gangenstelsel dat 
helaas alleen het hoognodige onderhoud ondergaat. Voor consolidaties is het 
exploitatiebudget niet toereikend. Daar was het gereserveerde MJIP budget voor 
bedoeld. 
 

d. Momenteel wordt er extra budget ingezet voor het herstel van de courtinemuur en 

het Rondeel 5 Koppen. Middels deze begroting wordt bovendien 750.000 
investeringsgeld extra vrijgemaakt voor noodzakelijke werkzaamheden aan 
enkele andere vestingwerken. 
 

e. Het huidige budget dient te worden besteed aan onderhoud vestingwerken 
conform het MJOP en in zoverre kan het budget als geoormerkt worden 
beschouwd. Er bestaat echter de mogelijkheid ieder jaar opnieuw te bepalen waar 
het geld naar toe zal gaan, afhankelijk van de situatie van degradatie van delen van 
de vestingwerken. Het budget is dan ook niet geoormerkt tot op detailniveau. 
 

f. Met CNME worden jaarlijks afspraken gemaakt over welke delen van de Hoge 

Fronten worden begraasd en gesnoeid. De opdracht daartoe wordt gegeven 
door de afdeling Groen, Natuur en Landschap (GNL). Cultureel Erfgoed gaat 
met GNL en CNME aan tafel om te evalueren waarom afspraken niet 
nagekomen kunnen worden en welke oplossingen we daarvoor kunnen 
aanbieden zodat we de overwoekering van sommige delen van de Hoge 
Fronten kunnen stoppen. 
 

  

Vraagnummer: 15.6 

Pagina:  44 
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Vraag: Klimaatadaptatiestrategie. 
Wat houdt dat eigenlijk in, is dat meetbaar, is de doelmatigheid en de inzet van 
middelen in gezonde verhouding? Of is het een probeersel zonder de resultaten te 
kunnen garanderen? 
 

Antwoord: Een en ander is moeilijk meetbaar. Om effecten te meten is een lange meetreeks nodig 
en een referentie (een nul situatie). Op basis van GiS systemen kunnen we wel 
beoordelen in hoeverre het groenareaal is toegenomen, hoeveel verharding er is 
bijgekomen of hoeveel hemelwater is afgekoppeld. De laatste twee items worden niet 
jaarlijks geïnventariseerd maar meting vindt plaats op het moment dat daar aanleiding 
voor is.   
 
Daarnaast moet groen groeien, een pas geplante boom heeft niet direct effect op de 
vermindering van de bijvoorbeeld hittestress.  De meetbare effecten ten gunste van 
klimaatadaptatie liggen daarom verder in de tijd. Desalniettemin, gezien de beschikbare 
middelen zijn bovenstaande aanpassingen zgn. ‘no regret’ maatregelen, die met name 
effect gaan krijgen des te meer ze uitgevoerd zullen worden. Dit neemt trouwens niet 
weg dat er af en toe ook geëxperimenteerd dient te worden. 

  

Vraagnummer: 15.7 
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Vraag: Geusseltbad. Aanbieden van lessen, zorgprogramma’s, activiteiten in het Geusseltbad.  
a. Hoe waarborgt u dat beleid waarvoor voldoende adequaat personeel nodig is nu er 

een vertrek van personeel is n.a.v. de salariëringskwestie?  
b. Komt er ook extra personeel bij om de wachtlijsten weg te werken en de invoering 

verplicht schoolzwemmen aan te kunnen? 
 

Antwoord: a. Er zijn recent medewerkers vertrokken vanwege diverse redenen. Momenteel 
staan er 4 vacatures uit, daarmee wordt de formatie weer aangevuld naar de 
gewenste hoogte. Gezien de reacties op vacatures zullen we die op korte termijn 
invullen. 
 

b. Met de huidige formatie is het mogelijk de achterstand weg te werken. Hiervoor zal 
er kritisch gekeken worden naar de programmering en waar nodig deze aangepast 
worden om extra capaciteit op zwemlessen te verzorgen. Mocht in de toekomst 
het schoolzwemmen geïntroduceerd worden dan zal dit grotendeels het huidige 
lesaanbod vervangen. 

  

Vraagnummer: 15.8 
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Vraag: Speelmogelijkheden. Zijn er al speeltuintjes aangepast in de stad etc. Wat is de stand 
van zaken? 
 

Antwoord: Momenteel zijn er 45 speelplekken aangepast in het kader van de Raadsopdracht 
Spelen 2023-2026. 

  

Vraagnummer: 15.9 
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Vraag: Onderhoud bad 3 maanden sluiting en uitwijken naar andere baden.  
Zwemverenigingen vrezen leden verlies en onvoldoende mogelijkheid te trainen 
waardoor ze op lager niveau uitkomen.  
Zijn de zwemverenigingen nu geholpen met voldoende trainingsuren? Hoe heeft u de 
zwemverenigingen geholpen op dit gebied? 
 

Antwoord: We hebben middels een collectief overleg alle verenigingen uitgenodigd. Tijdens het 
overleg hebben we een plan gepresenteerd waar we het overgrote deel van de 
verenigingen een tijdelijk ander onderkomen hebben kunnen aanbieden. Daarnaast zijn 
er ook verenigingen die zelf al alternatieven hadden gevonden. 

  

Vraagnummer: 15.10 

Pagina:  48 
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Vraag: Als het zwembad 3 maanden dicht gaat zullen de wachtlijsten van het 
diplomazwemmen toenemen. 
a. Welke extra acties gaat u inzetten om die wachtlijsten te verkorten en al die 

verloren zorglessen in te halen? 
b. Of is het een oplossing dat ouders in België gaan met hun kinderen?  

 

Antwoord: a. Tijdens de 3 maanden sluiting gaan er zoveel mogelijk zorglessen door. Er gaan 
nauwelijks tot geen zorglessen verloren aangezien deze door kunnen gaan op 
andere locaties dat geldt ook voor de programmering van de zwemlessen. 
 

b. Het zwemonderwijs in België is anders dan in Nederland. Enerzijds zijn er in België 
ook wachtlijsten, anderzijds wordt er gewerkt met andere de zwemmethodes 
waardoor het doorstromen naar bvb het B-diploma niet vanzelfsprekend is 

  

Vraagnummer: 15.11 
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Vraag: Stimuleren Maastrichtse taal en cultuur.  
a. Hoeveel geld heeft u ingezet, voor welke activiteiten en wat is daadwerkelijk 

gerealiseerd? 
b.  Op welke scholen wordt er nu daadwerkelijk een uurtje Maastrichtse les gegeven? 

Hoe lang duurt die subsidie? 
c. Is het niet zonde om de invoer van dialectles van korte duur te laten zijn? 

 

Antwoord: a. Voor de besteding van de middelen in 2023 verwijs ik naar de RIB Mestreechter 
taol en cultuur d.d. 04-07-2024. Deze opdrachten zijn allemaal in de afrondende 
fase en worden geëvalueerd. Conform het collegevoorstel ‘Aanpak besteding 
middelen Maastrichtse taal en cultuur 2024-2026’ (2024.02223, d.d. 01-07-2024) 
wordt het jaarlijkse totaalbudget van € 250.000 enerzijds verleend op basis van een 
subsidieregeling (zijnde € 105.000) en anderzijds via opdrachten (zijnde € 145.000). 
Dit collegebesluit is halverwege het begrotingsjaar genomen, we spannen ons in 
om voor het einde van 2024 de beschikbare middelen voor opdrachtverlening te 
verstrekken.  
 

b. Er hebben 6 scholen uit Maastricht deelgenomen aan het project Tana's atelier de 
Musique waarvan 1 school uit het voortgezet onderwijs de andere 5 waren 
basisscholen. In 2025 onderzoeken we of op de Maastrichtse basisscholen een pilot 
kan starten met tweetalig onderwijs, waarbij kinderen één uur per week les in het 
Maastrichts krijgen. 
 

c. De eerste cursus Maastrichts die momenteel gegeven wordt bij Centre Ceramique 
is een groot succes, dus wellicht zal hier een vervolg aan gegeven worden. Via 
subsidieaanvragen komen ook diverse andere initiatieven binnen die het gebruik 
van de Maastrichtse taal stimuleren. Deze regeling loopt t/m 31-12-2026 er is dus 
geen sprake van een korte duur. 

  

Vraagnummer: 15.12 
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Vraag: a. Zijn er nog initiatiefnemers in beeld die plannen hebben met de Bonbonnière? 
b. Hoe staat het met de herstelwerkzaamheden in de Bonbonnière en de afwikkeling 

van het pachtcontract, Heineken heeft immers aangegeven liever vandaag dan 
morgen van de Bonbonnière af te willen, dus die leegstand en verval zal nog jaren 
aanhouden als u uw verantwoordelijkheid niet neemt en de pachtovereenkomst 
niet beëindigt. 
 

Antwoord: a. Momenteel is slechts één concreet initiatief in beeld en via een bij de gemeente 
ingediend principeverzoek in behandeling, en dat is het initiatief van Landmark BV 
icm Heineken BV. 
 

b. De conform erfpachtcontract noodzakelijke herstelwerkzaamheden zijn door de 
erfpachter uitgevoerd. Er is momenteel geen sprake van afwikkeling van het 

https://maastricht.aethiqs-maat.nl/parlaeus_search/document_viewer/?sid=da7ffd27-58dc-494a-8812-a533bae6b8ac&pid=rib-d-a80208a2a8880a8202a282a0623b9f34-p1-i5&mp=ParlaeusRaadsinformatiebriefDocumentPrediction
https://maastricht.aethiqs-maat.nl/parlaeus_search/document_viewer/?sid=da7ffd27-58dc-494a-8812-a533bae6b8ac&pid=rib-d-a80208a2a8880a8202a282a0623b9f34-p1-i5&mp=ParlaeusRaadsinformatiebriefDocumentPrediction
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erfpachtcontract omdat de erfpachter in samenwerking met Landmark het 
initiatiefplan heeft ingediend. 

Vraagnummer: 15.13 
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Vraag: Verruiming openingstijden CC.  
a. Wat zijn de meerkosten aan energiekosten (verwarming en licht) en personeel  
b. En hoeveel extra bezoekers heeft dat opgeleverd? We mogen van u verwachten 

dat u voor de raad die kosten en extra bezoekersaantallen heeft gemeten om te 
laten zien of we zinvol bezig zijn. 
 

Antwoord:  a. Financieel impact m.b.t. verruiming openingstijden Centre Ceramique: 
 
Personeelskosten (publiekservice, bibliotheek en beveiliging)    € 248.000 
Overige kosten (licht, water etc.)                                                       €   12.000 
Totaal                                                                                                      € 260.000 
 

b. Het aantal bezoekers van de locatie Centre Céramique is toegenomen van 253.130 
in 2022 naar 344.877 in 2023, een toename van 91.747 bezoekers. 
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Vraag: Muziekonderwijs. 
Vorig jaar hebben we een presentatie gekregen bij Kumulus over de kunstscholen en de 
stand van zaken muzieklessen. Aangegeven werd door de kunstscholen het 5 jaren 
stappenplan afbouw van subsidie betekent en dus het einde van de kunstscholen. 
De mensen van het muziekonderwijs gaven het vorig jaar al aan dat ze met de subsidie 
van de gemeente heel moeilijk rondkomen en zo niet door kunnen gaan en dat dit dan 
het einde van de muzieklessen betekent en dat ze zonder subsidie ze al helemaal niet 
blijven bestaan.  
a. Wat is de stand van zaken en wat is uw bedoeling met muziekonderwijs naar de 

toekomst? 
b. Is dit een interne verzelfstandiging of sprake van afstoten van de kunstscholen? 
c. Geef een verloop van de subsidiebedragen (afbouw) aan en hoe kunnen de 

kunstscholen overeind blijven. 
d. Geef ook het aantal leerlingen aan per kunstschool en de hoogte van het lesgeld 

die leerlingen moeten betalen nu en de komende jaren. 
e. Kunt u de genoemde presentatie in Kumulus toevoegen? 
f. Muziek en dansonderwijs en schilderlessen etc maakt dat ook deel uit van onze 

cult. Infrastructuur? Hoe gaat u dat onderdeel toekomstbestendig maken? 
g. Het conservatorium geeft ook aan dat de afbouw van de muziekschool een 

ongunstig effect heeft op de aanwas van Limburgse conservatoriumstudenten. Hoe 
gaat u dat herstellen? 

 

Antwoord: a. Ambtelijk is er voor de zomer op verschillende momenten contact geweest met 
KUMA muziekschool. KUMA heeft een activiteitenplan en sluitende begroting 
ingediend voor cursusjaar 2024-2025. Deze is positief beoordeeld en de door 
KUMA benodigde subsidie is verleend. We blijven ons inspannen om muziek-
onderwijs te stimuleren en ondersteunen. Met KUMA en de andere kunstscholen 
zijn we in gesprek over de mogelijkheden rondom een toekomstgericht 
meerjarenplan met een financieel en organisatorisch duurzame bedrijfsvoering. 
Het externe adviesbureau Cultuurslagers heeft opdracht gekregen om een 
adviesrapport betreffende de korte termijn financiering voor de kunstscholen 
Maastricht en plan van aanpak met aanbevelingen voor de lange termijn voor 
2025-2027 en verder, op te stellen. Hierin wordt als benchmark ook gekeken hoe 
financiering van kunstscholen in andere gemeenten is geregeld. Op basis van dit 
rapport en onze eigen bevindingen wordt in 2025 de toekomstige 
ondersteuningsstructuur vormgegeven.  
  

b. In 2021 is door de gemeenteraad van Maastricht besloten dat er binnen Centre 
Céramique bezuinigingen dienen plaats te vinden. Naar aanleiding van dit besluit, is 
een verzelfstandigingstraject ingezet ten aanzien van de kunstscholen die 
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onderdeel uitmaakten van Kumulus (onderdeel van Centre Céramique). Hieruit zijn 
vier zelfstandige kunstscholen voortgekomen, te weten Dansatelier Maastricht, 
KUMA Muziekschool Maastricht, Theaterschool Zuiderlingen en Vrije Academie 
Maastricht (VAM).  
 

c. Geef een verloop van de subsidiebedragen (afbouw) aan en hoe kunnen de 
kunstscholen overeind blijven. 

 
Subsidie cursusjaar 2022-2023 
Dansatelier Maastricht                 € 68.700,00 
KUMA muziekschool Maastricht € 55.641,66 
Zuiderlingen    € 32.700,00 
Vrije Academie Maastricht  € 24.150,00 
  
Subsidie cursusjaar 2023-2024 
Dansatelier Maastricht                 € 85.250,00 
KUMA muziekschool Maastricht € 98.000,00 
Zuiderlingen    € 46.100,00 
Vrije Academie Maastricht  € 43.625,00 
  
Incidentele subsidie 2023 
Dansatelier Maastricht                € 37.500,00 
KUMA muziekschool Maastricht € 94.500,00 
Zuiderlingen    € 37.500,00 
Vrije Academie Maastricht  € 37.500,00 

  
Subsidie cursusjaar 2024-2025 
Dansatelier Maastricht  € 50.000,00 
KUMA muziekschool Maastricht € 110.000,00 
Zuiderlingen                        € 50.000,00 
Vrije Academie Maastricht             € 50.000,00 

 
Afgelopen jaren was er geen afbouw in de subsidiering van de kunstscholen. Voor 
de jaren 2025 en 2026 is vanuit de coalitiegelden kunstscholen jaarlijks € 150.000 
in de begroting opgenomen.  
 
Het externe adviesbureau Cultuurslagers heeft opdracht gekregen een 
adviesrapport financiering kunstscholen Maastricht 2025-2027 op te stellen. Op 
basis van dit rapport en onze eigen bevindingen wordt in 2025 de toekomstige 
ondersteuningsstructuur vormgegeven. 

 
d.  

Cursisten 2022-2023 
Dansatelier Maastricht:   990 
KUMA muziekschool Maastricht:  396 
Zuiderlingen:    454 
Vrije Academie Maastricht:   486 
 
Cursisten 2023-2024 
Dansatelier Maastricht:   840 
KUMA muziekschool Maastricht:  628 
Zuiderlingen:    300 
Vrije Academie Maastricht:   712 

 
Tarieven 2024-2025: 
- KUMA muziekschool KUMA hanteert voor individuele lessen van 20 minuten 

een tarief van € 16,30 tot € 18,00 exclusief btw en eventuele cashback. 
 

- Dansatelier Maastricht: tarieven variëren tussen de € 6,00 voor 45 minuten 
dansles voor kleuters tot € 11,70 voor 90 minuten gevorderde dans. Je krijgt 
vanaf de tweede cursus per week 25 procent korting.  
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- Zuiderlingen: tarieven variëren tussen de € 9,20 voor 60 minuten toneelles 

voor 4-6 jarigen tot € 19,20 voor 120 minuten voor de 18+ productiegroep. 
 

- Vrije Academie Maastricht: tarieven variëren tussen de € 11, 64 per uur tot € 
22,01 per uur. De duurste cursussen zijn inclusief materiaalkosten. 
 

- De verzelfstandige kunstscholen hebben nog geen tarieven voor de komende 
cursusjaren bekend gemaakt. 
 

e. Nee dit is technisch niet mogelijk, we kunnen deze presentatie wel op verzoek aan 
u toesturen.   

 
f. Zie antwoord b en c. 

 
g. In de overgangsfase van Kumulus muziekschool naar de verzelfstandigde KUMA 

muziekschool is er een terugloop geweest van cursisten, maar we zien nu een 
herstel in het aantal cursisten. Als we de cursistaantallen van 2023-2024: 840, 
vergelijken met de cursistaantallen van 2021-2022: 869, kunnen we concluderen 
dat de cursistaantallen bijna terug zijn op hun ‘oude’ niveau.  We kunnen dus niet 
spreken van een afbouw van de muziekschool en een ongunstig effect hiervan op 
de aanwas van Limburgse conservatoriumstudenten. 

  

Vraagnummer: 15.15 

Pagina:  49 

Vraag: a. Destijds heeft u miljoenen geinvesteerd in de verbouwing van CC om Kumulus 
(lessen muziek, dans) te verplaatsen naar het CC. Leerlingen zouden via een aparte 
ingang dan CC kunnen binnenkomen en verlaten. Dat was de aanleiding van de 
verbouwing, want u stootte het gebouw van Kumulus af.  Wat was dat bedrag van 
die verbouwing?  

b. Daarna heeft u een ontslagronde gemaakt onder het personeel die muziek en 
danslessen gaven en dit aanbod min of meer de nek om heeft gedraaid.  Waarom 
heeft u dan die miljoenen in die verbouwing van CC gedaan wetende dat u 
Kumulus ging afbouwen?  

c. Hoe haalt u die kosten van de verbouwing er nu uit, welk gebruik staat daar 
tegenover dat dit compenseert? 
 

Antwoord: a. Voor de verbouwing van Centre Céramique is door de raad een budget van € 9,5 
miljoen beschikbaar gesteld, conform raadsbesluit van 28 mei 2019.  
 

b. De verbouwing meer heeft behelsd dan alleen de inhuizing van de muziekschool. Er 
is ook geïnvesteerd in verbetering van de toegankelijkheid, werkplekken en 
duurzaamheid van het Centre Ceramique. 
 

c. De kosten van de verbouwing zitten qua kapitaallasten in de meerjarenbegroting 
en zijn daarmee reguliere afschrijvingskosten die we dus niet ergens uit halen 
moeten. Het gebouw is nu weer voor de komende 20 jaar geschikt gemaakt. 

  

Vraagnummer: 15.16 

Pagina:  49 

Vraag: Noodfonds compensatie energiefonds sport 
a. Hoeveel gaf het rijk in 2023? 
b. Welke organisaties heeft u toen geholpen? 
c. Moeten ze dat terugbetalen? Aan wie? 
d. U geeft aan dat u in 2028 € 430.000 heeft gespaard en dat een bedrag voor de 

hogere energiekosten daarvan onderdeel uitmaakt. Hoe zit dat, heeft u dat geld 
voor hogere energiekosten dan niet gebruikt? 

 

Antwoord: a. Het rijk gaf €33.402,75. 
 

b. Maastrichtse Studenten Roervereniging Saurus,  
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Rooms Katholieke Heugemse Sport Vereniging,  
Voetbalvereniging Scharn,  
R.K.S.V. Leonidas-Wolder. 
 

c. Nee. Dit geld hebben ze gekregen aan de hand van ingeleverde documenten die 
voldeden aan de voorwaarden van de regeling. Dit geld hebben ze gekregen van de 
Minister voor Langdurige Zorg en Sport. 
 

d. In 2022-2023 is vanuit de het noodfonds energiecrisis een bedrag van € 400.000 
vrijgemaakt voor de subsidieregeling Energie Noodfonds Maastricht 2022 – 2023. 
Hiervan is uitgegeven: €21.258,93. Het restbedrag is (400.000 – 21.258,93 = ) 
€378.741,07 is meegenomen in de gemeentelijke subsidieregeling stimulering 
verduurzaming vastgoed Maastricht 2023 –2024.Voor de subsidieregeling 
stimulering verduurzaming vastgoed Maastricht 2023 – 2024 gold een 
subsidieplafond van €238.000,-. Hiervan is tot nu toe uitgegeven: (€32.065,92 90% 
voorschot, 10% €3.562,88 volgt na vaststelling =) €35.628,80. Deze regeling loopt 
nog t/m april 2025. Het restbedrag wordt na sluiting regeling overgeheveld naar 
afdeling Vastgoed ten behoeve van de verduurzaming van het vastgoed in 
eigendom van de gemeente Maastricht. 

  

Vraagnummer: 15.17 

Pagina:  49 

Vraag: Kunstwerken in de openbare ruimte. 
a. Welk bedrag geeft u hier aan uit?  
b. Zou dit ook uitgegeven kunnen worden aan een fontein of het opknappen van een 

oude fontein en andere historische zaken in de openbare ruimte? 
c. Komen er kunstwerken bij en vervangen die anderen en wie bepaalt welk 

kunstwerk er geplaatst wordt? 
 

Antwoord: a. Er is een subsidieregeling KIOR (met een subsidieplafond van € 20.000 per jaar) op 
basis waarvan initiatiefnemers cofinanciering kunnen aanvragen voor het 
realiseren van een werk in de openbare ruimte. Daarnaast geeft de gemeente 
jaarlijks gemiddeld € 65.000 uit aan onderhoud van bestaande kunstwerken. 
 

b. Naast het reguliere jaarlijkse onderhoud KIOR door onze externe partner 
Kunstwacht, is er een special onderhoudsprogramma voor de fonteinen. Hier zijn 
ook extra gelden voor gereserveerd. Het onderhoud van de fonteinen valt onder 
Stadsbeheer. 
 

c. Er komen geen kunstwerken bij die zomaar andere werken vervangen. Wel 
proberen we bij diefstal te onderzoeken of we een mal van een werk hebben en 
het dus kunnen terugplaatsen. Plaatsing van nieuwe werken loopt altijd via de 
Adviescommissie KIOR en de Welstandscommissie. 

  

Vraagnummer: 15.18 

Pagina:  51 

Vraag: a. Ondersteunen muziekonderwijs op scholen. Wat is het subsidiebedrag totaal en 
per school, welke scholen betreft het en gaat het om echte muzieklessen 
gedurende het hele schooljaar?  

b. Kan met de subsidie een muziekdocent van Kumulus worden aangesteld (hetgeen 
een goede zaak zou zijn)? Voor hoeveel jaar is die subsidie? 

 

Antwoord: a. Een amateurkunstvereniging kan maximaal € 5000,- subsidie aanvragen voor een 
samenwerkingsproject met een school. In de afgelopen twee jaar hebben 
Basisschool de Maaskopkes Borgharen, Basisschool Scharn, Basisschool Aloysius en 
Kindcentrum Belfort deelgenomen aan een muziekproject in samenwerking met 
een muziekvereniging. Het gaat om muzieklessen verzorgd door een professional in 
de klas in de vorm van een tijdelijk project.  
 

b. De amateurkunstvereniging moet voor de uitvoering van de lessen onder schooltijd 
gebruik maken van een professioneel geschoolde docent. Dit mag een docent zijn 



Beantwoording technische vragen Begroting 2025, deel 1                                                                                                                   49 

die verbonden is aan KUMA muziekschool Maastricht. De gelden en betreffende 
subsidieregeling hebben geen eindtermijn en lopen door tot nader besluit. 

  

Vraagnummer: 15.19 

Pagina:  51 

Vraag: a. U geeft aan dat de subsidie voor de MZG elk jaar wordt verhoogd. Geef aan 
hoeveel ze elk jaar krijgt.  

b. Wat zijn de andere inkomsten ( ander dan geml. subsidies, bedragen kaartverkoop 
en horeca – de kosten) per jaar voor de MZG. 

c. Hoe verhoudt zich deze oplopende subsidie tot het cultureel ondernemerschap 
waarin instellingen worden  aangezet om op eigen benen te staan? 

d. Voor de raad is het ook belangrijk te zien hoe die verhouding is hoogte subsidie en 
andere inkomsten om een vergelijk te maken met andere organisaties die we 
subsidiëren en die verzelfstandigd zijn. Waarom zijn die verschillen tussen culturele 
gesubsidieerde organisaties zo groot? Bv de vergelijking met de zogenaamde 
kunstscholen van Kumulus die op omkiepen staan. 

 

Antwoord: De subsidie voor de Muziekgieterij is conform afspraak tót 2024 stap voor stap 
verhoogd. Het rapport van adviesbureau LAgroup over het businessplan van de 
Muziekgieterij en de daarbij behorende hoogte van het subsidiebedrag is in het najaar 
van 2019 aan de gemeenteraad aangeboden. Het college heeft middels het besluit d.d. 
4 juni 2021 de conclusies en aanbevelingen van het LAgroup rapport onderschreven. In 
het rapport wordt een jaarlijks benodigd exploitatiesubsidie van €1.321.000 (prijspeil 
2019) geadviseerd voor het poppodium in Maastricht. Het college en de gemeenteraad 
hebben bij de begrotingsbehandeling van desbetreffende boekjaren ingestemd met een 
gefaseerde ophoging van de exploitatiesubsidie voor de Muziekgieterij in de jaren 2022, 
2023 en 2024. Het subsidiebedrag is hiermee gefaseerd verhoogd tot aan het bedrag 
zoals geadviseerd in het LAgroup rapport. Het in de programmabegroting opgenomen 
subsidiebedrag horende bij de functie poppodium voor de jaren 2025 en verder is 
gelijkgesteld aan het bedrag dat is geadviseerd om in 2024 beschikbaar te stellen 
(behoudens wijzigingen als gevolg van jaarlijkse indexeringen). Er is dus na 2024 geen 
sprake meer van subsidieophoging.  
  
a. Conform het overzicht van begrotingssubsidies in bijlage 5 van de 

programmabegroting 2025 nummer 27: Stichting Muziekgieterij € 1.488.417 
(prijspeil 2025). Zie ook de RIB Evaluatierapport Muziekgieterij seizoen 2023-2024 
(d.d. 15 oktober 2024). In de bijlage (pagina 24 e.v.) worden de gemeentelijke 
subsidiebijdragen aan de Muziekgieterij voor de jaren 2022, 2023 en 2024 
uiteengezet. 

 
b. Zie voorgemelde RIB. In de bijlage (pagina 24 e.v.) worden de verschillende baten 

gespecificeerd.   
 

c. Zie voorgemelde RIB. Uit de bijlage (pagina 24 e.v.) blijkt dat de verschillende baten 
naar verhouding en nagenoeg in evenredige mate zijn ‘meegegroeid’ met de 
oplopende gemeentelijke subsidie. In de jaren 2022-2024 behelsden subsidies 
gemiddeld 36% van de totale omzet, sponsoren en bijdragen 5% en diversen 
(inkomsten) 58%. Er is voldoende sprake van cultureel ondernemerschap.  

 
d. Zie antwoord c voor de verhouding subsidie versus andere inkomsten 

(Muziekgieterij, periode 2022-2024). Het poppodium is nooit een gemeentelijke 
culturele instelling geweest en in die zin is er dus geen sprake van 
‘verzelfstandiging’. Vanwege deze reden is de situatie van de kunstscholen van 
Kumulus niet te vergelijken met die van de Muziekgieterij.  
Er is verder geen eenduidig antwoord te geven in relatie tot de (grote) verschillen 
tussen culturele gesubsidieerde organisaties. In hoeverre het bestaansrecht van 
instellingen afhangt van (overheids)subsidies heeft betrekking op de aard van de 
organisatie en de soort activiteiten. Ook de mate van (succesvol) cultureel 
ondernemerschap is vanwege voorgemelde redenen niet voor iedere instelling 
hetzelfde noch vanzelfsprekend en/of haalbaar. 

  

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=8a28a2002aa0a2a802a22a8a4ae8418e/RIB_-_Evaluatierapport_Muziekgieterij_seizoen_2023-2024.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=8a28a2002aa0a2a802a22a8a4ae8418e/RIB_-_Evaluatierapport_Muziekgieterij_seizoen_2023-2024.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=8a28a2002aa0a2a802a22a8a4ae8418e/RIB_-_Evaluatierapport_Muziekgieterij_seizoen_2023-2024.pdf
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Vraagnummer: 15.20 

Pagina:  51 

Vraag: a. Verzelfstandiging. We kijken “op welke manier we het theater gaan 
verzelfstandigen”. Hanteert u voor alle organisaties die u laat verzelfstandigen 
dezelfde regels ( subsidie, financiëel uit de brand helpen, bepalen van beleid? 
Lumière, MZG etc, in de toekomst het theater.   

b. Hoe heeft u dat geregeld?  
c. Welke verschillen zijn er tussen die organisaties als ze zijn verzelfstandigd? Kan de 

ene op meer rekenen dan de andere als het niet loopt? 
d. Staan er ergens regels in die voor de verzelfstandiging gelden of is het per 

organisatie een apart verhaal? 
 

Antwoord: a. Lumiere en de MZG zijn geen verzelfstandigde onderdelen van de gemeente. Deze 
instellingen hebben nooit deel uitgemaakt van de gemeente.  
 

b. Hoe we zullen omgaan met de mogelijke externe verzelfstandiging van het theater 
aan het vrijthof en welke spelregels daarbij gehanteerd zullen worden vraagt 
nadere uitwerking. 
 

c. Voor zowel het theater als Centre Ceramique blijft gelden dat ze ven belang zijn 
voor de inwoners van onze stad. De spelregels voor deze instellingen – indien ze 
verzelfstandigen – dienen nog bepaald te worden.  

 
d. Aangezien het extern verzelfstandigen momenteel nog niet aan de orde is zijn deze 

spelregels nu nog niet uitgewerkt. 

  

Vraagnummer: 15.21 

Pagina:  51 

Vraag: a. Wat gaat u met het Geusseltbad doen? Ook verzelfstandigen, overlaten aan andere 
partijen en vercommercialiseren, welke koers gaat u het beleid inzetten?  

b. Wat zou een verzelfstandiging inhouden? 
c. En wanneer komt u hier mee naar de raad. 
d. Kunt u ons het rapport gemaakt door de interim toesturen ? 
e. U geeft aan slechts 2 ton n.a.v. de motie voor het personeel Geusseltbad in de 

begroting te hebben opgenomen, terwijl u van te voren aangaf dat het aansluiten 
aan de gem. cao ( dictum motie)  5-8 kost. Dat bedrag van 2 ton is toch veel te 
laag? 

 

Antwoord: a. Op dit ogenblik is er geen besluit betreffende het Geusseltbad. De interim-manager 
heeft in zijn rapport wel aanbevelingen gedaan mbt het zwembad. Het college 
moet echter nog kennisnemen van deze aanbeveling en daar een standpunt over 
innemen. Verder verwijzen wij naar eerder beantwoordde schriftelijke vragen 
alsmede Raadsinformatiebrieven. 
 

b. Verzelfstandiging kan verschillende vormen aannemen. Uw vraag is op dit ogenblik 
dus moeilijk te beantwoorden. 
 

c. Indien er door het college een besluit genomen wordt uw raad daar uiteraard tijdig 
in gekend. 
 

d. Het rapport is nog niet voorgelegd aan het college. Dit zal in de komende weken 
gebeuren. Nadien wordt het rapport ook gedeeld met de raad. 
 

e. We hebben aangegeven in de risicoparagraaf dat er een dubbel risico is. Enerzijds 
de uitkomst van de landelijke CAO-onderhandelingen (geschat op ongeveer 2 ton) 
en anderzijds een PM-post omdat het risico met betrekking tot de rechtszaak op dit 
moment te onduidelijk is om er een bedrag op te kleven.  

  

Vraagnummer: 15.22 

Pagina:  51 

Vraag: “We borgen de infrastructuur van Lumière, MZG, SAM”.  
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a. Wat betekent dat precies?  
b. Dat zijn verzelfstandigde organisaties die we subsidiëren en als ze financieel tekort 

hebben worden ze meteen geholpen, we bemoeien ons niet met de 
bedrijfsvoering. Klopt die constatering? 

c. Als er van het rijk wat extra’s uit te delen valt zoals coronageld, 
energiecompensatie, dan komen zij als eerste aan de beurt. Klopt dat? 

d. U wilt nu een verzelfstandiging van het CC , bedoelt u hiermee alleen de 
bibliotheek en het gebouw? Gaan bij die verzelfstandiging van het CC dezelfde 
regels gelden als voor Lumière, MZG, SAM , kan het CC op dezelfde behandeling 
rekenen?  

e. Wordt van alle intern verzelfstandigde organisaties ook de infrastructuur nu ook 
gewaarborgd of wordt de ene verzelfstandigde organisatie anders behandeld dan 
de andere?  

 

Antwoord: a. Desbetreffende drie instellingen behoren tot de ‘Gemeentelijke BIS 
(basisinfrastructuur)’. Deze organisaties voeren een essentiële functie uit in het 
culturele ecosysteem van de stad. Het betreft lokale culturele voorzieningen die 
niet worden gefinancierd door de andere overheidslagen en waarvoor de 
gemeente een verantwoordelijkheid heeft. Financiering vindt plaats middels het 
verstrekken van begrotingssubsidies. Zie bijlage 5 van de programmabegroting 
2025 nummer 22, 23 en 27. Met deze subsidierelaties vinden regelmatig 
gesprekken plaats over de bedrijfsmatige voortgang en financiële stand van zaken. 
Naast het monitoren op inhoud houden we dus ook toezicht op de financiën. 

 
b. Lumière Cinema, Muziekgieterij en SAM hebben nooit deel uitgemaakt van de 

gemeente en in die zin is er dus geen sprake van ‘verzelfstandiging’. Met deze drie 
instellingen heeft de gemeente een meerjarige subsidierelatie.  

 
c. Als er vanuit het rijk extra gelden komen voor culturele organisaties dan worden 

deze verdeeld conform de voorwaarden van het rijk. Culturele organisaties dienen 
te voldoen aan de voorwaarden die het rijk stelt voor het maken van aanspraak op 
deze gelden. 

 
d. Als er gekozen wordt voor een interne of externe verzelfstandiging dan geldt die 

vraag in eerste instantie voor het hele organisatie-onderdeel of afdeling dat we nu 
Centre Ceramique noemen zie: https://www.centreceramique.nl/praktische-
informatie/organisatie 

 
e. De regels en randvoorwaarden voor een interne of externe verzelfstandiging 

moeten apart worden vastgesteld. Lumiere, Muziekgieterij en Stichting Ateliers 
Maastricht zijn nooit onderdeel geweest van de gemeente Maastricht en dus ook 
niet verzelfstandigd in die zin. Kortom het zal zeker niet dezelfde behandeling zijn. 

 

  

Vraagnummer: 15.23 

Pagina:  53 

Vraag: wat heeft Maastricht te maken met het fonds cultuurparticipatie in Utrecht? Geven wij 
geld aan Utrecht voor cultuur en hoeveel? 
 

Antwoord: Het Fonds voor Cultuurparticipatie, gevestigd in Utrecht, verstrekt subsidies aan zowel 
Kaleidoscoop en Cultuurmakers (beiden onderdeel van Centre Céramique), dus wij 
ontvangen geld van hen. Voor Kaleidoscoop CMK3 (2021-2024) betreft dit € 163.494 
per jaar voor programma ‘Toon Je talent’. Voor Cultuurmakers betreft dit € 151.600 per 
jaar voor het programma ‘Together we belong’. 
 

  

Vraagnummer: 15.24 

Pagina:  53 

Vraag: a. Vraag hoeveel kost de renovatie van de horeca in het Theater? 



Beantwoording technische vragen Begroting 2025, deel 1                                                                                                                   52 

b. Extra geld voor de exploitatie middenzaal voor 2025 ev, welke bedragen en voor 
welke jaren vanaf 2025 en hoezo want er is nog helemaal geen middenzaal? Wat 
verstaat u onder exploitatie? Welke kosten worden in 2025 en 2026 gemaakt? 

 

Antwoord: a. Hiervoor is een budget opgenomen van afgerond € 332.000,-. Dit betreft overigens 
extern geworven geld, en maakt geen deel uit van de bijdrage van de gemeente.  

 
b. Dit bedrag komt uit een planning waarbij de Middenzaal in 2025 gereed zou zijn. 

Inmiddels is dit vooruitgeschoven naar 2027. Daarmee verschuiven de bedragen 
ook naar 2027 en verder en vallen deze vrij. Bij de eerste BERAP 2025 zal een 
begrotingswijziging worden gemaakt.  

  

Vraagnummer: 15.25 

Pagina:  52 

Vraag: U heeft 2 stichtingen opgericht voor de horeca van het theater en een voor CC voor het 
fondsen werving. Welke bedragen geeft u stichtingen mee voor welke jaren, vallen daar 
ook personeelskosten onder, voor welke bedragen, welke activiteiten betalen we hier? 
 

Antwoord: De Stichting Culturele en Civiele Dienstverlening Kunsten verricht, conform de statuten, 
civiele diensten (bediening in de horeca) voor Theater aan het Vrijthof. De stichting 
ontvangt geen bijdrage van het Theater.  
 
De stichting Centre Ceramique is een onafhankelijke stichting met als enig doel om 
financiële middelen te werven voor projecten van de organisatie Centre Ceramique zie 
ook: https://www.centreceramique.nl/stichting-centre-ceramique.We geven de 
stichting geen bedragen mee voor hun werkzaamheden, niet voor personeelskosten of 
activiteiten. 

  

Vraagnummer: 15.26 

Pagina:  53 

Vraag: Kosten Maastricht jaar. 1 mln plus 135.000  
Wat gaat u hiervoor precies doen, waarom zoveel geld en wat houdt het programma 
eigenlijk in? 
 

Antwoord: Op dit ogenblik zitten we nog in de opstartfase van het Maastrichtjaar. Er is een 
projectleider aangesteld (vanaf oktober) die nu het programma voor het Maastrichtjaar 
verder zal uitwerken. Een van de onderdelen van deze opdracht is ook het organiseren 
van een Kickoff bijeenkomst waar ook alle raadsleden voor zullen uitgenodigd worden. 
Het budget voor het Maastrichtjaar bedraagt 1 mln. De 135.000 waar u naar verwijst 
staan in de paragraaf weliswaar na de passage over het Maastrichtjaar maar hebben 
hier geen betrekking op.  

  

Vraagnummer: 15.27 
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Vraag: a. tekort exploitatie Timmerfabriek. Wat is de oorzaak? 
b. Wat is het bedrag van een dekkende exploitatie van de TF en hoeveel subsidiëren 

wij hiervan, betalen de organisaties een marktconforme huur? 
c. Hoeveel jaren is er al geen dekkende exploitatie en welk totaal bedrag hebben wij 

al bijgepast. 
d. Wie huurt er in de TF op dit moment? Als iemand de huur niet kan betalen in het 

reële leven wordt hij er uit gezet, welke oplossing denkt u om de huursommen 
binnen te krijgen? Verhogen van subsidie? Wie kan die huur niet opbrengen? 

e. Hoeveel geld wordt er jaarlijks in de TF gestopt? 
 

Antwoord: a. Conform raadsvoorstel ‘1ste fase Timmerfabriek’ (2012-19579, d.d. 24 april 2012) 
wordt er ten behoeve van een sluitende exploitatie van de Timmerfabriek jaarlijks 
een bijdrage vanuit de programmabegroting Cultuur beschikbaar gesteld (zijnde € 
700.000,- prijspeil 2012). De bijdrage is bedoeld voor de afdekking van tekorten op 
kapitaallasten en andere vastgoedkosten (reservering onderhoud, heffingen etc.) 
alsook bijdragen voor programmering en facilitair beheer en huurcompensatie.  

  

https://www.centreceramique.nl/stichting-centre-ceramique
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b. Dit bedrag bedroeg eerst € 700.000,- per jaar en vanaf 2021 circa € 600.000,- per 
jaar. De huidige huurders, Muziekgieterij, Bureau Europa en Lumière Cinema, 
betalen allen een marktconforme huur. Bureau Europa en Lumière Cinema 
ontvangen jaarlijks een specifieke subsidiebijdrage (huurcompensatie) ten behoeve 
van de tegemoetkoming in de huurkosten. Zie ook het overzicht van 
begrotingssubsidies in bijlage 5 van de programmabegroting 2025: Lumière Cinema 
ontvangt komend boekjaar € 89.874 aan huurcompensatie en Bureau Europa  
€ 62.711. 

  
c. Zoals onder a aangegeven is sinds 2012 besloten tot een structurele 

exploitatiebijdrage voor de Timmerfabriek. Een totale bijdrage komt daarmee uit 
op circa 8.7 mln. euro. Op dit moment loopt het project Timmerfabriek nog en bij 
afronding (na invulling Timmerfabriek Zuid) wordt helder hoeveel van de jaarlijkse 
exploitatiebijdrage nog nodig zal zijn voor de toekomstige exploitatie.  

  
d. Op dit moment huren Muziekgieterij en Bureau Europa het gedeelte 

Timmerfabriek aan de zijde Boschstraat. Timmerfabriek Zuid kent op dit moment 
nog leegstand. Lumière Cinema huurt aan de Bassinzijde. Op dit moment voldoen 
de huurders aan hun betaalverplichtingen. Indien huurders de huur niet kunnen 
betalen dan zal er in 1e instantie een regulier incassotraject opgestart worden. 
Bureau Europa heeft een bepaling in de huurovereenkomst dat zij de huur kunnen 
beëindigen zodra zij geen gemeentelijke cultuursubsidie meer ontvangen voor het 
uitvoeren van hun activiteiten. Indien de huurovereenkomst tussen de gemeente 
en Bureau Europa betreffende de Timmerfabriek (Boschstraat 9) wordt beëindigd, 
dan zal van rechtswege de huurcompensatie aan Bureau Europa worden stopgezet. 
Verlening van huurcompensatie is niet afhankelijk en/of hangt niet samen met het 
wel/niet ontvangen van (meerjarige) cultuursubsidie. 

  
e. Zie voorgaande antwoorden. 

  

Vraagnummer: 15.28 

Pagina:  53 

Vraag: Maastricht museum is dat het museum aan het Vrijthof of bedoelt u het initiatief in CC? 
Als dat laatste wordt bedoeld, voldoet dat aan de criteria van een museum? Krijgen we 
hier dan Rijkssubsidie voor? 
 

Antwoord: Het Maastricht Museum is onderdeel van Centre Ceramique. Het museum is 
opgenomen in het landelijke museumregister. Opname in het register geeft geen 
automatisch recht op rijkssubsidie. Het museum ontvangt op dit moment geen 
rijkssubsidie. 

  

Vraagnummer: 15.29 

Pagina:  53 

Vraag: de universiteit onderzoekt onze museumcollecties. Wat doen ze dan, hebben ze 
daarvoor de expertise? Welk bedrag is hiermee gemoeid dat de universiteit daarvoor 
krijgt. 
 

Antwoord: De gemeente heeft vanuit Cultuur geen subsidierelatie met de UM, nog wordt er 
financiële steun verleent voor onderzoek aan de museumcollecties. Om beter inzicht te 
krijgen in hoe zij dit doen is het raadzaam de UM zelf te benaderen, en dan Mevr. B. 
Strating, de curator van de UM collectie. 

  

Vraagnummer: 15.30 

Pagina:  54 

Vraag: Masterplan van het NHM  
a. waar komt dit in grote lijnen op neer, waar wordt in geïnvesteerd? 
b. Gaat u ook extra personeel inzetten om het museum beter te ondersteunen en bv  

de vrijwilligers een betaalde baan te geven?  
c. Blijft de mooie bovenzaal met de oude mooie mahoniekasten bespaard in de 

renovatie? 
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Antwoord: a. We verwijzen hierbij naar de bijlage van het raadsvoorstel met een samenvatting 
van het Masterplan en het middenscenario dat is gekozen. In de beschrijving kan 
gedetailleerd worden gezien waar in wordt geïnvesteerd.  
In het Raadsvoorstel staat ook deze tabel: 

 
 
b. In de plannen gaan het nu om een investeringsbedrag voor een 

vernieuwingsoperatie. Er is al eerder een impuls gegeven aan de organisatie. Als 
het NHM meer bezoekersinkomsten ontvangt, is er ook meer ruimte voor 
personele inzet. Als uitgangspunt geldt dat vrijwilligers geen reguliere functies 
mogen verdringen.  
 

c. Ja, het bruin museum (zoals de bovenzaal van het Natuurhistorisch Museum wordt 
genoemd) zal de mahoniekasten niet vervangen tijdens de renovatie maar 
hergebruiken. 

 

  

Vraagnummer: 15.31 

Pagina:  54 

Vraag: a. u heeft 6 ton naar de Nl DD geschoven omdat er geld over was va  programma 5.  
Is er nog meer geld verschoven binnen progr 5? 

b. Hoeveel geld is erop dit moment over van progr. 5? 
 

Antwoord: a. Op dit moment (oktober 2024) is er geen ander geld verschoven binnen het Cultuur 
deel 5 van de programmabegroting. 

 
b. Momenteel worden er nog subsidies aangevraagd en verstrekt die passen binnen 

de subsidieregelingen voor cultuur. Ook zijn er uitstaande verplichtingen voor 
2024. Dit maakt het lastig om op dit moment exact aan te geven hoeveel geld er 
nog over is binnen programma 5 van de begroting. Uw raad wordt over een 
eventuele onder uitputting geïnformeerd in december bij de behandeling van de 
tweede BERAP.  

  

Vraagnummer: 15.32 

Pagina:  54 

Vraag: cult.hist. erfgoed is van belang voor de economie stelt u. Behoud en herstel is hard 
nodig en er is veel te weinig budget. Het VVV heeft ca 80 vrijwilligers die de touristen 
naar ons cult.hist. erfgoed sturen. Het VVV/Mt Marketing ontvangt bijna 1 mln van de 
gemeente.  
Waarom gaat er dan niet een deel van dat geld naar cult.hist. erfgoed om het op te 
knappen, als daar zoveel toeristen van profiteren? 
 

Antwoord: De begrotingssubsidie die op dit moment aan Maastricht Marketing wordt uitgekeerd 
draagt maar voor een gedeelte bij aan de uit te voeren opdracht door Maastricht 
Marketing. Ook de inkomsten die worden verkregen vanuit de rondleidingen dragen bij 
aan de uit te voeren opdracht. Om die reden zou herverdeling van de gelden averechts 
werken. 

  

Vraagnummer: 15.33 

Pagina:  55 
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Vraag: U heeft de situatie van de vestingwerken in kaart gebracht.  
Hoeveel is het bedrag dat nodig is voor onderhoud en herstel vestingwerken (zonder 
walmuur en het rondeel)? Hoeveel geld stelt u hier jaarlijks voor ter beschikking. En 
over hoeveel jaren verspreidt u deze herstelwerkzaamheden? 
 

Antwoord: Wij hanteren een inventarisatielijst met prioriteiten en monitoren en inspecteren 
regelmatig onderdelen van onze vestingwerken. Daarnaast fungeert Stichting 
Maastricht Vestingstad als onze ogen en oren bij het optreden van nieuwe 
mankementen aan vestingonderdelen. Budget is per jaar ca. € 446.000. De 
herstelwerkzaamheden is een continu proces over meerdere jaren. 

  

Vraagnummer: 15.34 

Pagina:  57 

Vraag: Hoosbuien en wateroverlast.  
Hoe gaat u de wateroverlast aanpakken als u de stad steeds meer vol bouwt zodat door 
de verstening steeds minder water de grond in kan zakken? 
Is het niet tegenstrijdig als op veel locaties de boel onderwater loopt om zo door te 
gaan met voldouwen? Mensen kunnen ook buiten Maastricht wonen. 
 

Antwoord: Bij nieuwe initiatieven worden ontwikkelaars verplicht om op eigen terrein 80 mm/m2 
hemelwater op te vangen en te verwerken. Een en ander conform de vigerende 
hemelwaterverordening.  

  

Vraagnummer: 15.35 

Pagina:  57 

Vraag: Welke eisen stelt u aan nieuwe bouwinitiatieven qua groen, ecologie en openbare 
ruimte en parkeerplaatsen? 
 

Antwoord: Voor groen en ecologie worden geen eisen gesteld. Indien er een ontheffing nodig is in 
het kader van de flora en fauna en deze wordt verleend dan wordt aan de 
initiatiefnemer gevraagd om aan te geven hoe dit wordt ingevuld. Indien er bomen 
worden gekapt dan is er vaak een herplantplicht (afhankelijk van de situatie). Wel 
worden ervanuit het bestemmingsplan eisen gesteld aan het maximaal te bebouwen 
bouwvlak. Daarbij worden er eisen gesteld aan de hemelwateropvang, een en ander 
conform de hemelwaterverordening.  
 
Voor de openbare ruimte worden geen directe eisen gesteld, bij grote ontwikkelingen 
wordt er standaard verwezen naar het handboek openbare ruimte, daarmee wordt een 
goed functionerende openbare ruimte nagestreefd.  
Voor de realisatie van parkeerplaatsen wordt verwezen naar het vigerende 
parkeerbeleid (deze is verankerd in de nota parkeernormen 2021). 

  

Vraagnummer: 15.36 

Pagina:  57 (58) 

Vraag: a. U stelt dat u bijdraagt aan natuur inclusieve landbouw. Wat doet u dan en wat zijn 
de resultaten en de kosten? 

b. Hoeveel landbouwgrond zijn de laatste 4 jaar in Maastricht al verloren gegaan? 
c. U koopt ook gronden aan. Welke gronden en waar heeft u aangekocht en is dat 

ook bestemd voor landbouw, want dat is toch onze voedselvoorziening. Zijn die 
gronden voor woningbouw bedoeld? 
 

Antwoord: a. Circa 2 hectare is aan de Cabergerweg omgezet van landbouwgrond naar 
voedselbos, de uitvoeringskosten hiervoor bedroegen circa € 66.000.  
 

b. De laatste 4 jaar is er ca. 45 hectare (voormalige) landbouwgrond ingezet voor 
andere doeleinden c.q. bestemmingen dan landbouw, voornamelijk voor het 
zonnepark Lanakerveld (circa 42 hectare, dit heeft nu de bestemming "bedrijven" 
en is destijds aangekocht om een bedrijventerrein te ontwikkelen) en het 
voedselbos aan de Cabergerweg. (circa. 2 ha.) en 1 hectare voor overig. 
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c. Er is afgelopen jaren sporadisch agrarische grond aangekocht of verkregen via 
ruiling. De gemeente Maastricht koopt geen grond aan met als doel deze in te 
zetten voor de landbouw. Waar nodig voor plannen wordt grond aangekocht. 
Plannen kunnen omvatten woningbouw, bedrijfsterreinen, infrastructuur, 
natuurontwikkeling etc. 

  

Vraagnummer: 15.37 

Pagina:  57 

Vraag: U stelt dat het CNME obv een jaarlijkse DVO werkt. Voor zo’n groot bedrijf is dat erg 
onzeker qua personeelsbeleid, financiering en investeringen in machines.  
a. Waarom slechts een eenjarige overeenkomst? 
b. Als u dit zou aanbesteden zou het toch ook voor meer jaren moeten zijn? Geen 

enkel bedrijf zou anders inschrijven. 
c. Welk bedrag krijgt het CNME voor beheer en onderhoud voor alle gebieden 

waarvoor ze een opdracht van de gemeente heeft? Is dat bedrag wel voldoende 
om het beheer goed te doen en het personeel goed te betalen en de risico’s te 
beperken? 

d. Welk bedrag voor educatie? 
e. Hoeveel geld gaat naar Rivierpark Maasvalei en waar wordt dat aan besteed? 
f. Zijn er al plannen voor de invulling van de Jekerdaltuinen, want kinderopvang is 

toch echt een vreemde eend in de bijt. 
 

Antwoord: a. Met het CNME maken we meerjarige afspraken maar om zo doeltreffend mogelijk 
te opereren wordt het programma rondom natuur- en duurzaamheidseducatie 
(NDE) als het areaal stadsnatuur jaarlijks geactualiseerd.  

 
b. Zowel het NDE-programma als de ecologisch beheeropdracht betreffen tweejarige 

overeenkomsten. 
 
c. € 598.000 per jaar; Er is een grondige financiële analyse uitgevoerd samen met het 

CNME die geresulteerd heeft in een aanpassing van de uurtarieven teneinde de 
kerntaken goed uit te kunnen voeren en daarmee het risico te beperken.   

 
d. € 390.000 per jaar 
 
e. Het samenwerkingsverband Rivierpark Maasvallei ontvangt haar middelen via het 

regionaal landschap Kempen & Maasland. De gemeentelijke, jaarlijkse bijdrage aan 
het uitvoeringsprogramma bedraagt € 16.040 en aan de veerponten € 5.500 

 
f. Ja, er zijn plannen voor een renovatie van de gebouwen en tuinen van CNME 

samen met MIK-PIW groep. Onderdeel van de plannen is het accommoderen van 
buitenschoolse activiteiten, die bij uitstek passen bij een centrum voor natuur- en 
duurzaamheidseducatie. 

 
 


